
55. W, <4

9 ‘771 580 372009

RADIO/BREZIC
88,7 in 95,9 MHz

06N>VDO
CZ)
H<
Znn
n

H
>d
O
C/3

O
fid
O
C
M

H "5
cs<<
z >

C/2
H

Z
O
►

iz vsebine...

Razvoj podeželja še 
“v oblakih”

...stran 3

Predstavitve lokalnega 
partnerstva

...stran 4

Kaj bi delali Romi
...stran 6

Knjiga o Razborju
.stran 8

Reportaža o divjih
pokrajinah
Avganistana

...stran 10

Pravica ima več obrazov
Oni dan meje, novinarsko poročevalko s sodišča, na hodniku stavbe, kjer 

se odloča o resnici in pravici, vzel v precep obdolženi J.D. Povedal mi je, da 
se -kakopak - ne strinja (povsem) z mojim poročanjem. Naslovi so preveč 
senzacionalni in ne ustrezajo dejanskemu stanju (“Saj vem, zato se časopis 
bolje prodaja.”), po njegovem novinarji razprave spremljamo zgolj takrat, 
kadar priče govorijo proti njemu, kadar pa njemu v prid, ni nikogar, ki bi to 
popisal. Pravi, da ima veliko zaslug, da se je pred leti v Krškem obnovila 
sodna stavba, sedaj pa se je v tej isti stavbj znašel kot obdolženec. Je to 
pravica? Tudi njegov zagovornik, odvetnik D.Š., nima pretirano lepega mnenja 
o novinarjih, ki razsodbe - po njegovem - včasih napačno komentirajo. (Prej, 
ko je bil še tožilec, je verjetno razmišljal drugače.)

Vsak ima pravico do svojega mišljenja, hudo pa je, ko človek pravico 
vzame v svoje roke. Kot je to storil podjetnik L.P., ki je proti Romom, s 
katerimi je imel več konfliktov, koval zaroto. D.P. mu je svetoval, naj se 
jih^znebi z gorečo cisterno ali z bombnim napadom. In v sodelovanju z 
B.Z.,L.P. in J.S. seje nekaj takega tudi v resnici zgodilo... Obdolženi 
čakajo na sojenje.

Po Posavju pa se v teh dneh sprehajajo trije obdolženci, ki so bili doslej 
v priporu - F.A., M.G. in E.K. Čeprav je do sedaj - vsaj za nekatere od 
njih - veljalo, da so zaradi ponovitvene nevarnosti najbolj vami za zapahi, 
so se iz najrazličnejših razlogov znašli na prostosti. So očetje, so sinovi...

Pravica ima torej več obrazov..., odvisno, s katerega zornega kota jo 
gledaš. N.Č.C.

...na strani 5

Miha Brejc

evropski ravni. Prebivalci ob tej meji 
bodo imeli tako koristi kot težave, 
za občino z več mednarodnimi me
jnimi prehodi pa je to vsekakor ve
lika priložnost, ki jo mora izkoristi
ti.

...na strani2

Jason Crump, Nicki Pedersen in Tomasz Gollob Foto: Veljko Jukič

Žagar sije namreč z dobrimi nastopi privozil nastop v polfinalu, kar je 
bil pravzaprav njegov prvi cilj. Zaradi ene vožnje z zadnjim mestom je 
bila zanj ključna 20. vožnja, kjer je premagal Rickardssona, Adamsa in 
Iversena ter si tako izboril nastop v polfinalu, kjer pa je moral premoč 
priznati neustavljivima Pedersenu in Rickardssonu ter tako z devetimi 
točkami končal na 6. mestu. Drugi Slovenec Matej Ferjan je dosegel le 3 
točke, čeprav seje posebno potrudil vil. vožnji, ko je z 2. mestom prema
gal Lindbacka in Žagarja v njunem edinem skupnem nastopu. Domačin 
Izak Santej in Ljubljančan Jernej Kolenko kot rezervna voznika tokrat 
nista dobila priložnosti.

Pogled na poln stadion Matije Gubca, kjer je sobotni večer po neurad
nih podatkih preživljalo okrog 10.000 gledalcev, med njimi tudi precej 
tujih navijačev, je še enkrat potrdil to, da lahko dirka z najboljši
mi svetovnimi vozniki, sončnim vremenom in obilo zabave privabi več od 
običajnega števila športnih in zabave željnih navdušencev.

...na strani 13

...če želite postati vidni, če želite postati brani, pišite, fotografirajte, oglašujte v našem časopisu... pokličite 07/4991 250

Številka 157 Leto 7 Cena 240 SIT / 1 EUR zo. apni 2006

Vlaki brez azbesta
Sevnica - Po slovenskem železniškem 

omrežju vozijo vlaki z vgrajenim azbest
nim materialom. V duhu “antiazbestne” 
zakonodaje so Slovenske železnice spre
jele program odstranjevanja azbesta, ki se 
bo pričel izvajati letos v Sevnici in bo 
zaključen leta 2010. Staro kurilnico na
sproti Stillesa bodo v prihodnjih dneh teh
nološko najsodobneje opremili in konec 
maja predvidoma pripeljali vanjo prva vo
zila na remont ali v razrez.

Azbest je kot izolacijski material vgra
jen v skoraj 300 vozilih, pretežno gre za 
lokomotive in tovorne vagone. Potniški 
vagoni z azbestom ne vozijo več, zato jih 
bodo razrezali, ko bodo varno odstranili 
škodljivo izolacijo. Odstranjevanje azbesta 
z vsemi najvišjimi varnostnimi ukrepi je 
ovrednoteno na 3,1 milijarde SIT, za re
alizacijo pa so zadolžene Centralne de
lavnice SŽ z direktorjem Dušanom 
Žičkarjem. Slednji Sevničanom zagotav
lja, da ta dejavnost ne bo imela nobenih 
negativnih vplivov na okolje, na novo vz
postavljena delavnica pa bo svojo dejav
nost za vzdrževanje železniških vozil 
opravljala tudi po izteku azbestnega pro
grama.

...na strani 3 Stara kurilnica bo dobila novo vlogo.
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Rada Brežice, in Radia Beo-nica

mi Svetovna elita
začela boj

Krško - Uvodna dirka nove sezone je ljubiteljem speedwaya postregla z 
vsem, kar pričakujejo od tekmovanja na tej ravni - odličnimi dvoboji, 
napetimi vožnjami, nesreč ni bilo, za nameček pa je Matej Žagar s 6. 
mestom odlično začel svojo prvo sezono stalnega voznika v SGP.

Brejc o 
“shengenu”

Brežice - Na povabilo župan Iva
na Molana je brežiško občino pre
tekli petek obiskal evropski poslanec 
dr. Miha Brejc. Ob tej priložnosti 
je obiskal tudi Radio Brežice, za tem 
pa je sodeloval na okrogli mizi na 
temo “Razvojne možnosti ob vzpo
stavitvi shengenske meje na območju 
občine Brežice”, ki je potekala v 
malem avditoriju Posavkega muze
ja. Med drugim je dr. Brejc dejal, 
da bo shengenska meja trda meja, 
potrebno bo dodelati informacijski 
sistem, ki zdaj ni dodelan niti še na
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Obisk evropskega poslanca Mihe Brejca

Shengenska meja bo 
trda meja

Brežice - Pred dnevi je evropski poslanec dr. Miha Brejc predstavnikom lokalne 
skupnosti obširno spregovoril o dobrih in slabih straneh bodoče južne evropske 
meje. Med zbranimi v malem avditoriju Posavskega muzeja Brežice je bilo sicer 
največ članov slovenske demokratske stranke, a so bila Brejčeva razglabljanja 
širše pomembna, pojasnil pa je tudi nekatere aktualne dogodke.

Bodoča shengenske meja 
bo po besedah Mihe Brejca 
trda in naj bi na celotnem 
667-km slovenskem odseku 
obveljala oktobra 2007, nam
reč tistega dne, ko bomo pre
stavili ure! Mejni režim bi bil 
še bolj neizprosen in z mnogi
mi omejitvami, če mu v ev
ropskem parlamentu ne bi us
pele spremembe predlagane 
uredbe. Dobrodošla so bila, je 
dejal, tudi določila sporazu
ma o obmejnem prometu in 
sodelovanju. S podporo ok
rog 500 poslancev je doka
zal, da lahko v evropskem par
lamentu uspe tudi majhna dr
žava.

V prihodnjem poldrugem 
letu zna priti še do nekaterih 
težav, posebej v informacij
skem sistemu, ki po Brejče
vem prepričanju ni dograjen 
še tudi na evropski ravni, saj 
je prirejen za prejšnjih 18, ne 
pa za 25 sedanjih držav. V 
Sloveniji bomo morali hitreje 
spreminjati zakonodajo, zlas
ti s področja prostorskega na
črtovanja, bolj pa se bodo mo

rali vključevati tudi razvojni 
centri in agencije. Te bi mora
le - denimo - že zdaj vedeti, 
kateri evropski projekti so od
prti. Prebivalci ob bodoči juž
ni meji Evrope bodo imeli od 
tega koristi, pa tudi težave; 
promet ljudi in blaga bo poos
tren, zaradi nadzora pa bo na 
njej tudi več policije. Bo pa 
to hkrati za obmejno prebival
stvo, ki ga moramo z različ
nimi spodbudami obdržati na 
domačih tleh, pomenilo večjo 
varnost.

Shengenska meja po pre
pričanju Mihe Brejca pred
stavlja za obmejne občine, 
med katere z naj večjimi med
narodnimi mejnimi prehodi 
na Obrežju in v Dobovi sodi 
tudi brežiška občina, hkrati 
veliko priložnost. Že sedaj je 
potrebno poskrbeti za ljudi, 
projekte in programe, ki bodo 
omogočili izrabo evropskih 
sredstev iz strukturnih in ko
hezijskih skladov. “Pripraviti 
pa jih morate sami,” je pouda
ril Brejc, “saj obmejne infras
trukturne in druge probleme

najbolj poznate.” Dodal je, da 
je za koriščenje evropskih 
sredstev sedaj prava priložnost 
in treba je pohiteti. Zdaj bo 
Slovenija vsaj nekaj časa neto 
prejemnik, že leta 2013 pa 
lahko postanemo spet neto 
plačniki!

Brejc je zelo podrobno 
pojasnil tudi nesporazum, ki 
gaje sprožila njegova izjava 
okrog “poslušnosti uradni
kov”. Kot strokovnjak prava 
je nanizal vse postopke, ki pri
vedejo do usklajenega vladne
ga predloga. Kaže, je pripom
nil, da tega mnogi novinarji 
ne vedo, ali pa so bile v ozadju 
spet mahinacije. Pojasnjeval je 
tudi svoje napore za ohranitev 
Lipice in odgovoril na vpra
šanje o “primeru Joras”. Brejc 
je menil, da gre Joško Joras 
Hrvatom, ki vodijo politiko 
izvršenih dejstev, res na živce, 
mi pa ravnamo preveč diplo
matsko. Večkrat, je dejal, bi 
morali ravnati drugače!

Vlado Podgoršek

Glavni arbiter 
Novozelandec

Zagreb - Washingtonski med
narodni center za reševanje in
vesticijskih sporov je pred dnevi 
imenoval Novozelandčana Davi
da Williamsa za tretjega člana 
in obenem predsednika arbi
tražnega sodišča, ki je pristojno 
za reševanje spora med Sloveni
jo in Hrvaškim elektrogospodar
stvom (HEP). Predmet spora je 
približno 30 milijonov evrov, ki 
jih HEP zahteva zaradi sloven
skega zamujanja z vnovično 
dobavo elektrike iz Nuklearne 
elektrarne Krško (NEK).

Kot poudaijajo v HEP, je slo
venska vlada sredi leta 1998 HEP 
ukinila lastniške pravice to za pet 
let prekinila dobavo električne 
energije iz NEK. Konec leta 
2001 sta Slovenija in Hrvaška 
dosegli dogovor, po katerem se 
je Slovenija obvezala, da bo Hr
vaški s 30. junijem znova dobav
ljala elektriko iz NEK, vendar je 
do dejanskega začetka dobave 
prišlo šele 11. marca 2003, zato 
HEP za vmesno obdobje, ko ni 
prejemal elektriko iz NEK, 
zahteva nadomestilo v višini 30 
milijonov evrov. V zadnjih dveh 
letih in polje HEP s slovensko 
stranjo poskušal spor rešiti z 
dogovorom, vendar do tega ni 
prišlo. Arbitražni tribunal po
leg Williamsa sestavljata še 
Charles Brower, ta je bil ime
novan s strani HEP, in Jan 
Paulsson, ki ga je imenovala 
slovenska vlada. Člani arbitraž
nega sodišča se bodo s sloven
skimi predstavniki in predstav
niki HEP sestali v prihodnjih 
dveh ah treh mesecih. STA

Vodstveni odbor Brežice
Globoko - V začetku aprila se je prvič sestal Vod
stveni odbor občine Brežice, formiran v okviru 
lokalnega partnerstva z Agencijo za radioaktivne 
odpadke. Sestanek je bil v Krajevni skupnosti Glo
boko, v kateri je tudi možna lokacija za od
lagališče nizko in srednje radioaktivnih odpad
kov (NSRAO).

Predsednik vodstvenega odbora je Stane Preskar, nje
gov namestnik pa Anton Kmetič. Ostali člani so Virginia 
Kelher, Ferdo Pinterič, Blaž De Costa, Franc Venišnik, 
Uroš Bračun in kot predstavnica Agencije za radioaktivne 
odpadke (ARAO) Nadja Železnik. Sestanka sta se udeležila 
še brežiški župan Ivan Molan in direktor ARAO Miro 
Veselič, ki je članom predstavil vsebino pogodb lokalnega 
partnerstva. Nadja Železnik pa je razložila poslanstvo lokal
nega partnerstva, ki v zastavljenem modelu vključuje jav
nost skozi vodstveni odbor in še druge odbore, ustanov
ljene na pobudo zainteresiranih skupin.

V Globokem so sprejeli terminski načrt za prve konkret
ne komunikacijske aktivnosti in začeli s predstavitvami za 
občane. Zaenkrat Vodstveni odbor predlaga formiranje treh 
tematskih odborov - za presojo vplivov na okolje in zdravje, 
za tehnično sodelovanje in varnost ter odbor za razvoj v 
luči postopka umeščanja odlagališča v prostor. Na javnih 
razpravah bodo vsi zainteresirani občani povabljeni k sode
lovanju v teh odborih, če pa se bo pojavil še kakšen zani
miv predlog, bo formiran dodatni odbor.

Vodstveni odbor bo koordinirano skrbel za najširše 
obveščanje javnosti tako v zvezi s postopki kot tudi s pred
stavitvijo aktualnih strokovnih mnenj in spoznanj o nizko 
in srednje radioaktivnih odpadkih. Skupina krajanov iz 
Globokega si je že ogledala centralno skladišče radioak
tivnih odpadkov v Brinju pri Ljubljani in Informacijski 
center o jedrskih tehnologijah, ta možnost pa bo ponujena 
še drugim zainteresiranim občanom.

V KS Globoko bo vzpostavljena INFO točka, kjer bodo 
občani prišli do najrazličnejših informacij, o načrtovanih 
terenskih raziskavah pa bodo z letakom obveščena vsa gos
podinj stva v občini.

Branka Demovšek

POSAVSKE m/SICE
(Pre)obilje
dogodkov

prepoznavna. Tako kot so pre
poznavne prireditve v brežiški 
knjižnici ali juijevanje na Zdo-

Komaj smo se rešili enih 
praznikov in se razgibali po 
preobilju hrane in pijače, že 
smo sredi novih prazničnih 
dni. Zanje je značilno, da jih 
spremlja obilje različnih do
godkov; toliko jih je, da pre
hitevajo drug drugega.

Proti prvemu maju ne za
cveti le narava, ampak zapojo
tudi naši pevski zbori. Kar _........................
trideset jih je nastopilo v okvi- ,. ., .„
m tradicionalne prireditve Po- Matej Drobnič
savje poje, še poprej so nav- lah in kot je v enem samem letu 
dušili mladi pevci iz estonske- postala znana mednarodno od- 
ga Tallina, presenetljivo ubra- mevna folklorna prireditev Slo- 
no pa so zapeli tudi brežiški Folk. Pa se ni hkrati zvrstilo le 
mladinski zbori. Koncerte je več kulturnih prireditev, marveč 
pripravila območna izpostava je v koledarju sovpadlo tudi tro- 
Javnega sklada RS za kulturne je športnih tekmovanj: speed- 
dejavnosti in vodja Simona way v Krškem in motokros ter

atletika v Brežicah. 
Tisto, daje okrog 1. 
maja hkrati več pri
reditev, je že običaj. 
Letos pa se bo de
lavskim srečanjem 
na Lisci, Trški gori, 
Šentvidu in Planini
- tam prvič ne bo 
glavnega organiza
torja Ivana Urban
ča, ker ga je Old- 
rich Kettner pova
bil k sebi na Češko
- pridružilo še dru
ženje pri Draga

novi domačiji na Mladju. 
Skratka, (pre)obilje vsega!

V prihodnjih mesecih pa nas 
čaka še preobilje dogodkov in 
pregreta politična jesen. Po zim
skem spancu se stranke spet pri-

Simona in Veronika

Rožman Strnad je morala 
zaradi obilice priprav poprosi
ti za pomoč celo svojo hčerko, 
prikupno malo Veroniko. 
Glasbena družina Rožman- 
Stmad postaja tako vse bolj

pravljajo na lokalne volitve. 
Socialni demokrati Boruta Pa
horja so v vseh treh občinah 
že zbrali svoje kandidate; v Bre
žicah bo to mladi Mitja Janko
vič, v Krškem izkušeni Jože Ri
bič in v Sevnici vztrajna Bre
da Drenek Sotošek. Nedvom
no bodo kandidirali tudi vsi tri
je sedanji župani Ivan Molan 
(SDS), Franci Bogovič (SLS) 
in Kristijan Janc (SLS), pa 
parlamentarca Pajk in Rugelj 
(oba SDS) in še kdo. In ne gre

(N.Si), neodvisni Ladi Petre- 
tič, prestopnik Franc Štokar 
(SLS), Silvester Miklavž 
(LDS), jedrski Jože Zagorc 
(SD) ali še kdo. Kdorkoli že bo, 
pravijo Kostanjevičani, bo mo
ral izvedeti, kdo iz krške komi
sije za okolje je blagoslovil od
kop kamna na Jablancah, kjer 
nastaja v obliki hude rane draga 
“kostanjeviška jama” . No, do 
Kostanjeviške noči ob koncu 
julija bodo morah biti znani vsi 
županski kandidati in v vročem

Anica Hribar in Božidar Veljkovič

pozabiti, da bodo jeseni hkrati 
še volitve novih organov in 
predsednikov vseh krajevnih 
skupnosti. Tudi tam bo šlo za 
politični prestiž! Posebej zani
mive pa bodo lokalne volitve v 
novi kostanjeviški občini, kjer 
bodo kandidati morah še bolj 
pohiteti. Nekdanji gasilec 
Franc Curhalek in sedanji ke
ramik Andrej Kerin-Kičo sta 
svoj pohod na županski prestol 
že napovedala. Se jimavbodo 
pridružili tudi Ana Žugič

poletju bo že mogoče ugibati, 
kakšna bo kostanjeviška zima. 
Bo pa vse do njenega konca in 
zasedanja pustne vlade prvi člo
vek “dolenjskih Benetk” Ma
tej Drobnič, okronan na pr- 
forcenhausu.

Od tod in tam
Kdo so prvi možje ostalih 

treh posavskih občin, je znano, 
čeprav mnogokrat iz ozadja vle
čejo poteze povsem dragi mož

je. Ponekod so v ozadju tesne 
sorodstvene, družinske ah pri
jateljske vezi, ko je mogoče ob
dolžencem koristno svetovati, 
v brežiškem javno-nejavnem 
komunalnem podjetju pa bi 
prav tesnim vezem menda lah
ko pripisali sumljivo visoka jav
na naročila. Ni pa znano, komu 
pripisati, da ni nihče poročal o 
visokih zneskih, ki so jih pre
jeli posamezniki iz vrst izbri
sanih? Je pa zdaj že znano, da 
bo vodja gospodarskega od
delka na občini Brežice, kjer je 
“izbrisanega” Bojana Tičarja 
zamenjal Roman Matjašič, ki 
se je nato sam izbrisal, poslej 
Alenka Laznik. Vodja oddelka 
za družbene dejavnosti Anica 
Hribar pa je medtem spletla 
partnerstvo z Božidarjem Velj-

va telovadnica porušila sama, 
če je že ne bo zravnal z zem
ljo novi lastnik. Tudi v Kr
škem se zna sesuti kakšna stav
ba, saj še zdaj ne vedo, kaj s 
poslopji nekdanje SKB banke, 
Železnine, uprave Mercator
ja ah doma upokojencev, no
vost je le, da je nekdanji 
zdravstveni dom s svojimi 
labirinti menda postal last in
validske organizacije.

Nič novega tudi ni, da sta 
vedno bolj uspešna dva člana 
družine Pinterič z Mosteca pri 
Dobovi, brat in sestra Andrej 
in Irena. Irena Majce je do
dobra uveljavljena novinar
ka osrednje slovenske radijske 
hiše in zato prava predstavni
ca Posavja, Andrej Pinterič, 
sicer pevec, glasbenik in

Andrej Pinterič in Irena Majce

kovičem, ki že pripravlja uved- podjetnik, pa se prav tako 
bo fakultete za turizem. V Bre- preizkuša na področju medi- 
žicah se je medtem v javnosti jev in je zadnji čas tudi snema- 
pojavila peticija z zahtevo po lec krške televizije, 
gradnji nove gimnastične dvo
rane, saj se bo sedanja Sokolo- Vlado Podgoršek
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Odstrnjevanje škodljivega azbesta bo v Sevnici

Azbest iz voznega parka 
Slovenskih železnic

Sevnica - Nasproti podjetja Stilles v Sevnici ob železnici je stara kurilnica, pred leti pa so se tam vzdrževala 
železniška vozila. Stavbo sedaj tehnološko urejajo za odstranjevanje azbesta iz vseh vozil Slovenskih železnic. 
Ker je azbestni prah zdravju nevaren, je preurejanje kurilnice pri najbližjih sosedih povzročilo preplah. 
Direktor Centralnih delavnic Slovenskih železnic Dušan Žičkar zagotavlja, daje skrb odveč, saj se bo azbestna 
izolacija odstranjevala po predpisanem tehnološkem postopku, varnem za delavce in okolje.

V Sloveniji je od leta 1996 
v veljavi posebna zakonodaja 
za področje prometa in proiz
vodnje z azbestnimi materia
li. Po letu 2000 so v veljavo 
stopili tudi podzakonski akti, 
ki natančno opredeljujejo po
goje in postopke za odstran
jevanje azbestnih materialov. 
Azbestne materiale je prepo
vedano obdelovati mimo 
predpisanega postopka brez

Dušan Žičkar

zaščitnih ukrepov. Določene 
so kritične meje azbestnih 
vlaken, pri katerih lahko 
delavci opravljajo svoje delo.

Nekoč seje azbest uporab
ljal kot izolacijski material in 
vsebujejo ga tudi stari že
lezniški vagoni. Slovenske 
železnice so lani sprejele pro
gram odstranjevanja azbesta 
za vse vrste železniških vozil, 
ki naj bi bil zaključen v letu 
2010. Za realizacijo je zadol
žena hčerinska družba že
leznic - to so Centralne de
lavnice Ljubljana s tisoč za
poslenimi, ki vzdržujejo že
lezniška vozila na več lokaci
jah po vsej Sloveniji. Program 
odstranjevanja azbesta je te- 
Zak 3,1 milijarde SIT.

Lokacija nekdanje kurilni
ce v Sevnici je bila kot edina 
primerna izbrana za to delo 
zaradi postavljenega tirnega 
omrežja, saj brez tega ni mož
no zagotoviti mobilnosti že
lezniških vozil. Holding SŽ je 
dal stavbo v najem Centralnim 
delavnicam; ki jo sedaj ureja
jo v ustrezno tehnološko opre
deno delavnico. Nameščena 
oo najsodobnejša oprema, 
tako da bo odstranjevanje az
bestnih delov moč izvajati po 
Predpisani regulativi. Central
ne delavnice imajo glede na 
Projekt za to delo dovoljenje 
Agencije RS za okolje.

Azbestni odpadki se ne 
bodo deponirali na območju 
delavnice ali nekje v občini, 
temveč se bodo odvažali. Kar 
bo betonskih delov, jih bodo 
vozili na registrirano deponi
jo v Laško. Mehka substanca 
se bo v primerni embalaži od
važala v tujino na uničenje. Za 
odvoz azbestnih odpadkov bo 
skrbelo podjetje Etol.

Odkar je azbest v določeni

obliki spoznan kot kancero
gen, je medijsko izpostavlje
na tema. Se posebej v zadnjem 
času zaradi sprejemanja nove 
zakonodaje s tega področja, 
pravi direktor Centralnih 
delavnic Dušan Žičkar in 
dodaja: “V našem primeru lah
ko z vso odgovornostjo zago
tovimo, da bomo v postopkih 
menjave azbestnih delov v ce
loti upoštevali zakonodajo. 
Zdravje zaposlenih ne bo og
roženo, niti ne bo vplivov na 
okolje. Nenazadnje bodo delo 
nadzirali inšpektoiji. Verjemite, 
da kot domačin ne bi dopustil, 
da bi se polovičarsko pristopi
lo k temu projektu na škodo lju
di. Nasprotno - odpiramo de
lovna mesta ob zagotovljeni 
maksimalni varnosti.”

Nadzor bo strog
Predvidoma se bodo dela v 

sevniški delavnici začela

konec maja. Zaenkrat bo na 
tem programu zaposlenih 6 
delavcev, poslovni načrt jih v 
naslednjem obdobju skupaj 
predvideva 15. Remontna de
lavnica bo obratovala le v do
poldanski izmeni. Odstranje
vanje azbesta bo potekalo s 
pomočjo posebnih naprav, ki 
ustvarjajo podtlak in so verifi
cirane v državah Evropske 
unije. Nameščena bo naprava 
za koncentracijo azbestnih 
vlaken v zraku iz območja 
odstranjevanja, da ne bo pre
sežena mejna vrednost 0, 
0005 vl/cm3 in ustrezna opre
ma za ravnanje z nastalimi 
odpadki ter odpadnimi voda
mi. Delavci bodo nosili pred
pisano varovalno opremo.

Ko bo vsa oprema nameš
čena in preverjeni tehnološki 
postopki, bodo podali prija
vo del inšpektorju za varstvo 
okolja. Centralne delavnice 
SZ imajo že sklenjeno pogod-

V neposredni soseščini delavnice v železničarskem stano
vanju živi družina Šimunič in Janez Zajec. Simunič je 
strojevodja, dve leti ima do upokojitve in se strinja, daje po
trebno iz železniških vozil odstraniti azbest. Tudi sam je nekoč 
delal v delavnici za vzdrževanje vozil z azbestom, vendar takrat 
ni bilo takšne opreme, kot jo obljubljajo sedaj za delavnico v 
Sevnici. Veijame, da bodo postopki resnično takšni, da ne bo 
vpliva na okolje, se bo pa lotil zapiranja zračnika, ki njihovo 
stanovanje povezuje z delavnico. Zase se ne boji toliko kot za 
zdravje svojih dveh otrok in če bi bila kakšna možnost, da jim 
SZ ponudijo nekje v Sevnici nadomestno stanovanje^ bi se 
najraje preselil. Ob zaključku redakcije časopisaje imel Simu
nič sestanek z direktoijem Centralnih delavnic Zičkarjem, ki 
bo o programu odstranjevanja azbesta na majski seji seznanil 
tudi Občinski svet občine Sevnica.

bo s pooblaščeno institucijo, 
ki ima ustrezno merilno teh
niko in strokovnjake za oprav
ljanje meritev vsebnosti az
besta v materialih, kontrolo pa 
bo konstantno izvajala tudi 
država. Dušan Žičkar se ne 
boji niti morebitnega vključe
vanja okoljskih organizacij 
civilne družbe pri preverjan
ju stanja, saj po predvidenih 
varnostnih ukrepih ne bo ne
gativnih vplivov na okolje.

“Očistili” bodo 
preko 200 vozil

Azbest, prisoten v zavor
nem sistemu in kot izolacija, 
je na starejših vagonih in lo
komotivah. Njegova količina 
je odvisna od tipa vozil. Naj
več gaje na električnih loko
motivah serije 342 in 362, v 
manjših količinah je vgrajen 
na elektro lokomotivah in 
elektro motornih vlakih ter 
diesel lokomotivah. Na novih 
Siemens in Pendolino elektro 
motornih vlakih azbesta ni.

Azbestni material bo po
trebno odstraniti iz 225 vleč
nih vozil in 69 tovornih va
gonov. 14 potniških vagonov 
z azbestnim izolacijskim ma
terialom pa ne vozi več in ča
kajo na odstranitev in razrez.

Ko bo 2010 zaključen “az
bestni” program, bo delavni
ca v Sevnici še naprej ostala 
v funkciji vzdrževanja želez
niških vozil.

Branka Demovšek

Minister Drobnič 
v Vipapu

Krško - Pred velikonočnimi prazniki so se v Krškem 
glede vprašanja presežnih delavcev iz celuloznega 
obrata tamkajšnje papirnice sestali minister za delo 
Janez Drobnič s sodelavci, predstavniki sindikata in 
vodstva Vipapa. Prisotni so bili tudi vodja območne 
službe Zavoda za zaposlovanje Sevnica, direktor Skla
da dela Posavje in krški župan. Drobnič je v izjavi za 
javnost dejal, da so za intenzivno iskanje prostih de
lovnih mest že ustanovili posebno komisijo.

Za predvidenih okrog 350 
presežnih delavcev z oktobr
skim zaprtjem obrata celuloze 
v Vipapu bi se z različnimi 
krajšimi usposabljanji znotraj 
Vipapa lahko našle rešitve za 
določene prezaposlitve. Po 
splošni oceni bi gospodarstvo 
v regiji lahko zaposlilo okrog 
160 “celulozarjev”. Drobnič 
na podlagi izkazanih potreb 
delodajalcev vidi možnost v 
gradbeništvu, servisnih storit
vah in lesarstvu. Potrebe so 
tudi po kovinarjih, vendar vsi 
našteti poklici zahtevajo pri
memo psihofizično kondicijo. 
Povprečna starost v kolekti-

Rebolj zato pravi, da bo sin
dikat vztrajal na razreševanju 
presežnih delavcev skozi po
sebni državni program, ki naj 
ga pripravi Ministrstvo za de
lo. Minister Drobnič odgovar
ja, da posebnega programa ne 
bo. Vse potrebne aktivnosti bo 
vodil Zavod za zaposlovanje.

Sindikat bo vztrajal tudi na 
ustrezni rešitvi glede odprav
nin. Zaposleni opozarjajo, da 
bi država morala imeti iz
delan scenarij glede reševanja 
presežnih delavcev ob zapi
ranju celuloze, saj je bilo že 
pred leti znano, da bo do tega 
prišlo. In ker po njihovem

Minister Janez Drobnič

vu je 45 let, je opozaril pred
sednik sindikata Pergam Du
šan Rebolj in vprašanje je, 
za katere poklice bi sploh še 
dobili ustrezno zdravstveno 
spričevalo. Problem so tudi 
zaščitene kategorije delavcev.

mnenju ni zanje storila doslej 
še ničesar, želijo vsaj primer
no odpravnino. To pomeni 
odpravnino za ves čas zapo
slitve, ne le za obdobje od leta 
1996, ko so tovarno prevzeli 
češki lastniki. B.D.

Točnega zneska za drugo programsko obdobje
v kmetijstvu še ni

Krško - Brežiška Območna enota Kmetijsko gozdarske zbornice je v Kulturnem domu Krško organizirala predstavitev in razpravo o 
nacionalnem načrtu razvoja podeželja za obdobje 2007 do 2013, o modelu za neposredna plačila kmetovalcem ter o vplivu enotne davčne 
stopnje na kmetijstvo. V prvem programskem obdobju je bilo za dvig slovenskega kmetijstva na razpolago 12 milijard SIT, druga 
finančna perspektiva pa o še ni točno finančno ovrednotena. Janja Kokalj Prošek s kmetijskega ministrstva zagotavlja, da bo finančni 
obseg ostal najmanj na ravni prvega obdobja.

Nacionalni strateški načrt 
razvoja podeželja bo kmetijsko 
ministrstvo pripravilo do za
četka jeseni, ni pa še znan 
skupni finančni obseg sredstev 
za izvajanje programov, je po
vedala Janja Kokalj Prošek, 
vodja sektorja za razvoj 
podeželja. Nova strategija ne bo

Janja Kokalj Prošek

opustila nobenega od doslej iz- 
vajanih ukrepov kmetijske 
politike, kvečjemu bodo doda
li še nove, kot na primer 
izboljšanje dobrega počutja 
Živah.

Generalno bodo ukrepi 
razdeljeni v tri osi in čeprav še 
ni javnofinančnega okviija, je 
načrtovan razrez po odstotkih 
porabe za posamezne pro
grame. Za posodabljanje in pre
strukturiranje kmetijstva bo šlo 
polovico vseh sredstev, za dvig 
dodane vrednosti v kmetijstvu 
20 odstotkov, za trajnostno in 
učinkovito gospodarjenje z 
gozdovi 10 do 15 odstotkov, za 
dvig ravni usposobljenosti 
kmetijskih proizvajalcev in lju
di s podeželja 10 odstotkov.

Za os Leader kot spodbujan
je lokalnih programov s pove
zovanjem javnih in zasebnih 
pobud naj bi se po prvotnem

konceptu namenilo 2,5 odstot
ka, vendar bodo tem progra
mom najbrž namenih 5 odstot
kov vseh sredstev.

Predsednika sindikata kme
tov Romana Žvegliča je zani
malo, če bo nova finančna per
spektiva obdržala ukrepe na 
območjih z omejenimi dejav
niki. Kokaljeva natančnega 
odgovora ni dala. Mojca 
Bogovič iz Zavoda za gozdove 
je vprašala, če bo moč črpati

sredstva za pogozdovanje 
kmeti jskih površin v zaraščanju. 
Takšnih primerov je v Posavju 
vsako leto več, celo sam pred
sednik Območne enote KGZ 
Franc Pribožič se srečuje s tem 
problemom. Na terenu je 
izražen interes za pogozdovan
je, vendar zanj evropskega de- 
naija ne bo. Kokaljeva je po
jasnila, da evropska kmetijska 
perspektiva pogozdovanje ra
zume le kot plantažni princip

V Uradnem listu (21. april) so v paketu objavljeni še 
zadnji razpisi iz prvega finančnega obdobja v višini dobrih 
4,5 milijarde SIT. Gre za naložbe v živilsko predelovalno 
industrijo, v kmetijska gospodarstva in diverzifikacijo 
kmetijskih dejavnosti ter v ribogojstvo, predelavo in trženje. 
Pogoji za prijavo so malce poenostavljeni. Tako ni potreb
no več predložiti dokazil o lastništvu zemljišč, ampak 
zadošča GERK. Razpis bo odprt do konca maja, vse prispele 
vloge pa obdelane do septembra, tako da bodo tisti, ki bodo 
uspeh, lahko začeli z delom na svojih projektih še letos.

povečevanja gozdnih površin in 
ne kot način reševanja opušče
nega kmetovanja.

Sadjaija Boštjan Kozole in 
Boris Orešek sta izpostavila 
problem zahtevnih postopkov 
prijave na razpise za strukturna 
sredstva. Kozole meni, da bi 
Slovenija lahko po vzoru Avstr
ije naredila nacionalni sadjar
ski program za obnove z na
makalnimi sistemi in proti
točnimi mrežami. Potem bi 
bilo možno poenostaviti postop
ke za pridobivanje sredstev. Ker 
pa na nacionalni ravni ni ra
čunati na večji prakticizem na 
tem področju, sta sevniška in 
krška občina prisluhnili lanski 
pobudi sadjarjev in v letošnjih 
proračunih rezervirali nekaj 
sredstev za protitočne mreže, do 
katerih je moč priti na eno
stavnejši način.

Branka Demovšek
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Zasedanje sevniškega občinskega sveta

Zgube, podražitve 
in imenovanja

Sevnica - Občinski svetniki so na 28. redni seji obravnavali kar 29 točk dnevnega 
reda. Sprejeli so poslovna poročila nekaterih javnih podjetij, sklepali o povišanju 
cen komunalnih storitev, sprejeli odlok o zaključnem računu proračuna za leto 
2005 ter opravili nekaj imenovanj.

Do poročila Regionalne 
razvojne agencije, ki jo spet 
vodi Mateja Jazbec, so bili 
občinski svetniki kritični. Ta
ko kot že večkrat doslej so 
ocenjevali, daje agencija sa
ma sebi namen in da od nje ni 
takšnih koristi, kot bi priča
kovali.

Obravnavali so tudi poro
čilo in poslovni načrt javnega 
podjetja Plinovod Sevnica, ki 
se pohvali z uspešnim poslo
vanjem, saj je v minuli sezo
ni prodal rekordno količino 
plina. Ob tem pa plinovod ig
norira potrebe in zahteve ne
katerih bolj oddaljenih upo
rabnikov. Zlasti je prisotna 
želja, da se plinovodno om
režje razširi tudi v Boštanj in 
v tamkajšnjo poslovno obrtno 
cono, kasneje pa morda tudi 
v Mimsko dolino. Vodstvo 
plinovoda meni, da so take 
zahteve predrage in neizved
ljive, svetniki pa so kljub te
mu sprejeli sklep, da občina, 
krajevna skupnost in Plinovod 
skupaj poiščejo možnosti pli
nifikacije tudi v Boštanju.

Svetniki so vzeli v precep 
tudi sevniško Komunalo, ki je 
v preteklem letu pridelala 20 
milijonov SIT izgube na raz
ličnih področjih dejavnosti. 
Svetniki so mnenja, da mora 
Komunala poiskati novi vire

zaslužka, ne pa graditi zgolj 
na povišanjih cen. Kljub temu 
so potrdili povišanje cen vo
darine, ravnanja z odpadki in 
cene pogrebne in pokopališke 
dejavnosti. Cene se bodo po
višale dvakrat in sicer s prvim 
majem za dobrih 5 odstotkov, 
nato pa ob koncu leta še za 
približno toliko na vseh treh 
področjih. Zaradi velikih 
stroškov seje Komunala letos 
nameravala odpovedati tradi
cionalni akciji zbiranj a kosov
nih odpadkov, a bo do nje - z 
nekoliko zamude - vendarle 
prišlo.

Svetniki so se tudi strinja
li, da se povišajo cene socialno- 
-varstvenih storitev pomoči 
na domu. Center za socialno 
delo trenutno oskrbuje 38 sta
rih, invalidnih ali bolnih lju
di, ki ostajajo v domačem 
okolju, a niso sposobni skrbeti 
zase. Po novem so prejemniki 
teh pomoči deležni tudi ob vi
kendih in za praznike.

Na seji so sprejeli tudi od
lok o zaključnem računu pro
računa občine. Zaključni ra
čun izkazuje presežek v višini 
75 milijonov SIT. Del pre
sežka je nastal zato, ker se 
okoljske dajatve niso porabile 
v planirani višini. Preostanek 
presežka pa se nameni za iz
datke s področja družbenih

dejavnosti. 10 milijonov naj 
bi šlo za ureditev drugega nad- 
stropja prizidka zdravstvene
ga doma, nekaj za izdelavo 
dokumentacije za novo knjiž
nico, 25 milijonov pa za finan
ciranje družinskega pomoč
nika. Svetniki so podali tudi 
soglasje k projektu ureditve 
Savske ceste in izgradnjo mo
stu pri Kopitarni, pri čemer 
bo občina deležna državne 
pomoči.

Na dnevnem redu so bila tu
di imenovanja. Svetniki so obe
ma prijavljenima kandidatoma 
za ravnatelja OŠ Savo Kladnik 
Sevnica - dosedanji ravnatelji
ci Jelki Slukan in Slovenku 
Podržaju dah pozitivno mnen
je, prednost pri imenovanju pa 
so dali Slukanovi.

Končno pa naj bi v sevniški 
občini zaživel tudi Javni za
vod za kulturo, šport, turizem 
in mladinsko dejavnost. Za 
direktorico so imenovali nek
danjo sevniško občinsko prav
nico, sicer direktorico občin
ske uprave Škocjan Petro 
Pozderec, za direktorsko mes
to pa so se potegovali še mag. 
Irena Ina Čebular iz Bres
tanice, Dušan Močnik iz Kr
melja, Samo Hajtnik iz Bres
tanice in mag. Silvo Koželj 
iz Ljubljane.

Nada Černič Cvetanovski

Od kakovosti k odličnosti
Brežice - Na Osnovni šoli 

Brežice so pretekli teden pod
pisali konzorcij sko pogodbo s 
šolami partnericami za izva
janje projekta “Od kakovosti 
k odličnosti” in predstavili 
cilje delovanja nove mreže 
šol. Učitelji iz Brežic bodo' 
skupaj s šolami partnericami 
iz Slovenj Gradca, Grma pri 
Novem mestu, Podzemlja v 
Beli Krajini, Trbovelj, Voli
čine in OŠ Majde Vrhovnik 
Ljubljana prispevali k dvigu 
bralne kulture.

Kot je povedala Marija 
Lubšina Novak, ravnateljica 
brežiške šole, kije kot prijavi
teljica projekta bila izbrana za 
izvajanje programa za ugotav
ljanje in razvijanje kakovosti

z naslovom “Od kakovosti k 
odličnosti”, bodo s projektom 
zaključili do septembra pri
hodnje leto. V njem bo sode
lovalo 2100 učencev od dru
gega do devetega razreda, pri

V teh pomladanskih dneh 
se nam približujeta 
kar dva praznika, 
ki simbolizirata zmagi 
- zmago v boju proti okupatorju 

ter zmago solidarnosti 
vseh delavcev.

OBČINA

Brežice
Ob praznovanju dneva upora proti 
okupatorju - 27. aprilu 
in praznika dela -1. maju 
Vam vsem skupaj želim prijetna praznovanja in 
čim več solidarnosti v sožitju z drugimi, 
saj bomo le tako skupaj lahko 
dosegli zastavljene poti.

Župan občine Brežice Ivan Molan 
s sodelavci Občinske uprave občine Brežice

Občina Brežice 
Cesta prvih bacev 18 

8260 Brežice

večplastnem učenju pa se bodo 
posluževali tudi računalniške 
tehnologije.

Vseh šest osnovnih šol, ki 
imajo sicer že mnogo izkušenj 
tudi iz mednarodnega sodelo
vanja, bo v okviru novega 
skupnega projekta razvijalo 
pismenost pri pouku slovenš
čine in naravoslovja, končni 
prispevki učencev pa bodo 
seveda objavljeni na spletu.

Strokovno podporo je 
šolam obljubila tudi pred
stojnica novomeške enote 
Zavoda za šolstvo Stanka 
Preskar. “Pri uresničevanju 
projekta,” je dejala, “se bodo 
lahko spletle tudi bolj tesne 
vezi med šolami ter njihovi
mi strokovnimi timi in pred
metnimi aktivi.”

Na brežiški osnovni šoli, 
največji v občini, so imeli ob 
tej priložnosti tudi dan odprtih 
vrat, ko so prikazali številne 
dejavnoste, pri katerih so 
sodelovali učenci predmetne 
in razredne stopnje. V.P.

Lokalno partnerstvo 
v občini Brežice

Namen vzpostavljenega 
lokalnega partnerstva, kjer 
gre za pogodbeni odnos med 
Občino Brežice in Agencijo 
za radioaktivne odpadke, je 
zagotoviti vključevanje in 
soodločanje javnosti ter omo
gočiti občini in občanom, da 
imajo aktivno vlogo v po
stopku umeščanja odlagališča 
nizko in srednje radioaktivnih 
odpadkov v naš prostor. Lo
kalno partnerstvo deluje pre
ko vodstvenega odbora, ki 
sprejema pobude in zahteve 
vseh zainteresiranih občanov. 
Vodstveni odbor ima mož
nost organiziranja predstavi
tev, okroglih miz in delavnic, 
naročil neodvisnih študij in 
dodatne dokumentacije ter 
vzpostavitev različnih de
lovnih teles, kjer je možnost 
sodelovanja ponujena vsem 
posameznikom, ki izkažejo 
interes za to.

Vodstveni odbor Brežice, 
ki je sestavljen iz sedmih (7) 
predstavnikov lokalne skup
nosti in zaenkrat ene (1) pred
stavnice Agencije za radioak
tivne odpadke, je podal pred
log za začetek predstavitev po
stopka za izbor lokacije od
lagališča nizko in srednje ra
dioaktivnih odpadkov, ki bi 
vključevale čim večje število 
zainteresiranih posameznikov.

Prva v nizu teh predstavi
tev je potekala v Artičah, kjer 
je župan občine Brežice Ivan 
Molan najprej predstavil 
kronološki potek vključeva
nja občine Brežice v posto
pek iskanja primerne lokacije 
za odlagališče nizko in sred
nje radioaktivnih odpadkov 
ter kot ključni razlog prijave 
naše občine v ta postopek na
vedel dejstvo neposredne bli
žine Nuklearne elektrarne 
Krško. Ob tem, ko sodeluje
mo v postopku iskanja prime
rne lokacije in z odločitvijo, 
da smo poleg občin Krško in 
Sevnica (slednja je že izsto

pila) prišli v krog najbolj 
primernih potencialnih lokacij 
za prej omenjeno odlagališče, 
imamo pravico do prejemanja 
nadomestila v času izvajanja 
raziskav (56 milijonov SIT 
letno), hkrati pa nam je dana 
možnost, da smo o vseh stva
reh najbolje obveščeni in se
znanjeni z vsemi aktivnostmi, 
ki potekajo na sami potencialni 
lokaciji pa tudi o vseh spremlja
jočih aktivnostih. Prav tako je 
župan Ivan Molan ponovno 
poudaril, da ima občina Bre
žice možnost izstopa iz lokal
nega partnerstva, kadarkoli to 
želi. Pozval pa je tudi vse 
prisotne, naj se vključijo v 
odbore, ki jih je vodstveni od
bor Brežice ustanovil in s tem 
omogočil, da so vanj vključeni 
posamezniki, ki imajo interes 
po sodelovanju in znanje s 
posameznih področij, saj bo na 
podlagi mnenj teh odborov tu
di vodstveni odbor Brežice 
bolje deloval.

Iz Agencije za radioaktivne 
odpadke je postopek umeščanja 
odlagališča nizko in srednje 
radioaktivnih odpadkov, radio
aktivnost in radioaktivne od
padke ter lokalno partnerstvo 
predstavila mag. Nadja Želez
nik, medtem ko je Matej Ru- 
pret predstavil aktivnosti na 
območju rudnika Globoko.

Po končani predstavitvi je 
bila dana možnost vsem pri
sotnim, da postavijo vprašanja 
in podajo tudi svoje pripombe. 
Večina udeležencev seje strin
jala, daje bilo povsem umest
no, da seje občina Brežice pr
ijavila v postopek iskanja pri
merne lokacije za umestitev 
odlagališča nizko in srednje 
radioaktivnih odpadkov, pred
vsem zaradi dej stva, da že sedaj 
živimo in delamo v neposred
ni bližini jedrskega objekta. 
Zaradi že tako degradiranega 
področja občine Brežice bi z 
umestitvijo odlagališča na lo
kaciji Globoko naša občina

pridobila letno nadomestilo 
za omejeno rabo zemljišča v 
višini 560 milijonov SIT, s 
čimer bi bila omogočena tudi 
razvojna možnost občine. 
Župan občine Brežice Ivan 
Molan je poudaril, da dokler 
ne bo zagotovila in narejenih 
vseh potrebnih varnostnih 
študij, ki bi zagotavljale, da 
je objekt oziroma odlagališče 
nizko in srednje radioaktivnih 
odpadkov popolnoma varen, 
tako dolgo bo obstajal možen 
sum na nevarnost tega ob
jekta v naši lokalni skupnos
ti. Odločitev v primeru, da 
bi lokacija Globoko v občini 
Brežice bila izbrana za naj
bolj primemo, bo sprejeta na 
referendumu, kjer bodo ime
li vsi lokalni prebivalci 
možnost, da se izrečejo za ali 
proti temu jedrskem objek
tu, kar odlagališče je, ob tem 
pa bo prebivalcem Krajevne 
skupnosti Globoko dana več
ja teža odločitve, kar pome
ni, da ob morebitnem njiho
vem nestrinjanju lokacija ne 
more biti sprejemljiva za ce
lotno območje občine Breži
ce. Na omenjeni predstavitvi 
tako ni bilo čutiti velikih 
nasprotovanj, le pomisleki 
določenih posameznikov, ki 
se na območju krajevne skup
nosti ukvarjajo s kmetijstvom 
in sadjarstvom.

Župan Ivan Molan je pou
daril pomembnost takih 
predstavitev, kjer so izpostav
ljeni različni pogledi in raz
lična vprašanja, na podlagi 
katerih bomo nato lahko 
sprejemali nadaljnje odločit
ve, hkrati pa ponovno pozval, 
naj se posamezniki v čim 
večjem številu vključujejo v 
odbore, ki jih je ustanovil 
vodstveni odbor Brežice in s 
tem, ko aktivno sodelujejo, 
pripomorejo k večji seznan
jenosti in obveščenosti lokal
nega prebivalstva.

Občina Brežice

NACIONALNI ODBOR

Tajnico VO
X

VODSTVENI ODBOR BREŽICE

Odbof za tazvoj ! Odbor za presojo vplivov 
| na okolje In zdravje
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: sodelovariie in varnost Osici odbori
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Predstavitve lokalnega partnerstva
Artiče, Pišece - Agencija za radioaktivne odpadke je začela s predstavitvami lokalnega 

partnerstva po občinah, ki so bile izbrane kot možne lokacije za odlagališče nizko in srednje 
radioaktivnih odpadkov. V teh dneh potekajo predstavitve v občini Brežice; predstavniki 
agencije, vodstvenega odbora in župan Ivan Molan so že obiskali Artiče in Pišece, v ponedel
jek zvečer (24. aprila) je takšna predstavitev potekala v Kapelah, v torek zvečer (25. aprila) 
pa še v Brežicah.

Tako v Artičah kot v Pišecah večjih nasprotovanj ni bilo; povsod pa so občani poudarjali 
zahtevo po varnosti takega objekta in sprotnem natančnem informiranju prebivalstva o 
poteku postopkov. Želijo tudi vedeti, kolikšna bo renta in princip delitve. Menijo, da bi 
občani, kjer bo lokacija, morali biti neposredno deležni dela rente, na pa da gre vse v 
občinski proračun. B.D.
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“Čutil sem moralno dolžnost, 
da pomagam”

Krško - Tako je na zaslišanju dejal Robert Kerin, nekdanji podpredsednik krškega izvršnega sveta, kasneje 
svetovalec vlade in nekaj časa tudi direktor podjetja A.A. Gre za nekdanje podjetje krškega bančnika Jožeta 
Dušaka, vpletenega v domnevno nezakonite finančne transakcije na krški banki. Obtožnica ga bremeni pone
verbe, zlorabe, neupravičene uporabe in ponareditve oziroma uničenja poslovnih listin.

Zgodba o domnevnih ma
nipulacijah z bančnim denar
jem sega v leto 1999, ko je 
Dušak, ki je bil tam vodja 
ekspoziture, tudi odšel iz ban
ke. Obtožnica navaja, da je 
dvigoval denar z bančnih ra
čunov in ga polagal na druge 
račune, kot pravijo nekatere 
priče, pa je denar dnevno 
odnašal iz blagajne - domnev
no v menjalnico, proti večeru 
pa je denar vrnil. Pred dvema 
letoma je krško sodišče Du
šaka obsodilo na sedemletno 
zaporno kazen, po pritožbi pa 
je višje sodišče zadevo vrnilo 
v ponovno obravnavo prvo
stopenjskemu sodišču.

V ponovnem sojenju mora 
sodišče med drugim zaslišati 
še nekaj prič, ki še niso bile 
zaslišane. Tako je na prostor 
za priče prvič stopil podjet
nik Matjaž Han iz Radeč, 
danes poslanec v državnem 
zboru. Povedal je, da že vrsto 
let sam in preko svojega pod
jetja posluje z banko in od tam 
tudi pozna Jožeta Dušaka, na 
katerega nikoli ni prenesel

kakšnih pooblastil. Je pa - tu
di zato, ker je preko banke na
jemal kredite, podpisoval naj
različnejše formularje. S pos
lovanjem banke je zadovoljen 
in ni bil nikoli oškodovan. Si
cer se spominja, da so ga po
klicali iz banke, saj v določe
nem trenutku ni bilo denarja 
na razpolago, a je banka kas
neje vse uredila.

Matjaž Han

Že na prejšnji obravnavi pa 
je sodišče zaslišalo še eno pri

čo, ki v prvotnem, postopku 
ni bila zaslišana. To je Robert 
Kerin, ki je bil nekoč pod
predsednik izvršnega sveta 
občine Krško. Ta je potrdil 
Dušakov zagovor, češ, da je 
Dušak priskočil Kerinu na 
pomoč pri gradnji krškega 
sodišča. Kot je dejal Kerin, 
je Pionir, ki je bil izbran za 
gradnjo krškega sodišča, v tis
tem času zašel v težave, njego
vi podizvajalci pa niso hoteli 
dokončati del. Občina je iska
la rešitev in Kerin j e Dušaka 
zaprosil za možnost najetja 
posojila za premostitev. Pre
ko Dušakovega podjetja so 
podizvajalci dobili posojila, 
Pionir, kije šel v stečaj, pa je 
nekaterim izvajalcem dal ga
rancije v obliki akceptnih na
logov. Tistih garancij, ki jih 
ni mogel poplačati, je dal v 
obliki nepremičnin oz. v ob
liki kvadrature v športni dvo
rani v Novem mestu. Ker pod
izvajalci s tem niso imeli kaj 
početi, so te nepremičnine 
posredovali kot zavarovanje 
posojil podjetju A.A. Kot je

povedal Kerin, ki je bil nekaj 
časa svetovalec vlade, je ves 
čas čutil moralno odgovor
nost, da Dušaku pomaga. Pre
ko ministrstva je skušal dose
či, da slednje odkupi telovad
nico v Novem mestu, a se je 
izkazalo, da je to črna grad
nja, zato z nakupom ne bo nič 
in posel je propadel. Takrat 
naj bi mu Dušak rekel, da je 
obupan in da je konec sveta. 
Po Kerinovih besedah naj bi 
Dušakovo podjetje AA za ob
novo sodišča zagotovilo 70 do 
80 milijonov SIT.

Kerin je tako potrdil Du- 
šakove navedbe, nekateri us
lužbenci banke pa so sprego
vorili o bančnem poslovanju 
po domače. Dušak trdi, daje 
vse to počel le za narodov bla
gor oz. za izgradnjo sodišča v 
Krškem.

V postopku dokazovanja bo 
sodišče zaslišalo še nekaj prič, 
sojenje pa naj bi bilo končano 
najkasneje 18. maja. Vmes pa 
so nekatera očitana dejanja, kot 
so ponarejanje poslovnih lis
tin, že zastarala. N.Č.C.

Kriminaliteto dvigujejo tujci
Krško - Število kaznivih dejanj v Posavju se je lani glede na leto poprej povečalo 
za 10 odstotkov, za prav toliko pa seje zmanjšalo število podanih kazenskih ovadb. 
Ocenjena škoda iz kriminalitete znaša 485 milijonov SITv. Za skoraj polovico 
črne statistike so krivi tujci kot povzročitelji kaznivih dejanj. Posavje kljub temu 
velja za varno regijo, žal pa smo v slovenskem vrhu po številu samomorov. Lani 
si je življenje vzelo 26 ljudi, letos že sedem.

Štefan Hren, Sašo Jejčič in Andrej Zbačnik

3105 zaznanih kaznivih 
dejanj v regiji sicer pomeni 
povečanje, a je stopnja krimi
nalitete še vedno pod repub
liškim povprečjem, razis
kanost dejanj pa nad njim, kar 
je že vrsto let odlika posavske 
policije.

Med ovadenimi 1008 ose
bami je bilo kar 220 povratni
kov, je pa policija zadovolj
na, daje upadla mladoletniška 
kriminaliteta. Število ovade
nih mladoletnikov je najnižje 
y zadnjih petih letih. Zmotno 
Je prepričanje, da starejši pra
viloma niso storilci kaznivih 
dejanj. V Posavju se je lani 
kar 33 upokojencev soočilo z 
°rgani pregona, leto poprej pa 
skoraj še enkrat več.

Direktor Policijske uprave 
foško Andrej Zbašnik in vod
ja kriminalistov Sašo Jejčič sta 
opozorila, da kriminaliteto dvi- 
gujejo kazniva dejanja, ugoto- 
yljena na mejnem območju, saj 
je bilo od dobrih tisoč ovadenih 
oseb kar 427 tujcev. Šlo je za 
drogo, ponarejene dokumente, 
tihotapljenje ljudi in ukradenih 
vozil. Na mejnih prehodih in v 
notranjosti je bilo zaseženih 63 
vozil višjega cenovnega razre- 
da. Krški kriminalisti so biti us
pešni pri odkrivanju organi
ziranega kriminala v zvezi z 
drogo in tihotapljenjem ljudi. 
Opozarjajo pa na kroženje po
narejenih kovancev za 2 evra, 
kijih razpečevalci podtikajo pri 
plačilu cestnine.

Kazniva dej anj a zoper živ- 
ljenje in telo so v Posavju že 
nekaj let v upadanju, pa tudi

nobenega prijavljenega posil
stva ni bilo lani. Je pa precej 
večje število obravnavanega 
nasilja v družini glede na leta 
poprej. Policija verjame, daje 
to posledica njihove intenziv
nosti dela na tem področju in 
osveščenosti žrtev, ki več to
liko ne skrivajo, kaj se jim 
dogaja za domačimi zidovi.

Znižalo seje tudi število vlo
mov, policija pa je zaskrbljena 
za nemočne ostarele, ki so naj
bolj izpostavljene žrtve tatvin 
in s tem povezanega nasilništva.

Lani so se policisti inten
zivno ukvarjali z uporabniki 
prepovedanih drog. Smrtna 
žrtev zaradi predoziranja in 
čedalje mlajši, ki posegajo po 
teh strupih, policijo usmeijajo 
v pospešeno sledenje tudi v 
letošnjem letu.

Policijska uprava Krško je 
odgovorna za 92 km meje s 
Hrvaško. Od skupaj 546 poli
cistov jih na mejnih zadevah 
dela 300. Julija dobijo okre

pitev še za 40 policistov. Maja 
pa pride skupina ekspertov 
preverjat, kako izvajajo shen- 
genske standarde. Ti so včasih 
za delo in pretok ljudi prav 
moteči. Na primer uredba o 
obveznem žigosanju potnih 
listov državljanom zunaj ob
močja unije. Vodja sektorja 
uniformirane policije Zlatko 
Pirš ocenjuje, da bo izvajan
je uredbe vplivalo na daljše 
vrste na Obrežju ob praznikih 
in v konicah turistične sezone.

Branka Demovšek

Baker je 
drag(ocen)
Brežice - Trije mladostni

ki z območja Posavja so iz
petih objektov v Brestanici in 
v Brežicah ukradli bakrene 
žlebove in cevi. Baker so na
ložili v vozilo, med vožnjo po 
Brežicah pa so jih v jutranjih 
urah izsledili in ustavili poli
cisti. Zoper osumljene bo po
dana kazenska ovadba.

Takšno je kratko policijsko 
poročilo, za katerim se skriva 
zanimiva zgodba o prestopni
kih. Omenjena trojica, ki jo 
sestavljajo en Rom in dva 
“civila”, kot bi rekli Romi, je 
obrtniško dodelano snemala 
žlebove in nadstreške s hiš, z 
mrliških vežic in podobno. 
Žleb ali nadstrešek so poteg
nili s strehe v enem kosu, nato 
so z avtom vozili po žlebo
vih, da so jih poravnali, nato 
pa so jih zvili v role. Krimi
nalistični tehniki so imeli 
resne težave, da so iz tako po
ravnane in na novo zvite plo
čevine dešifrirali, da gre res 
za nekdanje žlebove.

Sicer pa je bila omenjena 
trojica, skupaj s pajdaši, prav 
pred kratkim ovadena zaradi 
štiridesetih (40) kaznivih de
janj, kot so vlomi, ropi, kraje 
in podobno. Omenjena krimi
nalna skupina je osumljena 
polovice prekrškov, ki so se v 
zadnjem obdobju zgodili v 
Posavju. N.Č.C.

113 - 113
Alkohol mu je poslabšal vid

Podbočje, 19. april - Voznik osebnega avtomobila iz 
okolice Brežic je vozil po naselju Podbočje in med vožnjo 
poškodoval tri parkirane osebne avtomobile ter vrtno ogra
jo. Policisti so med postopkom ugotovili, da je voznik 
vozil brez vozniškega dovoljenja in da je vinjen, saj je 
napihal 0,82 miligrama na liter izdihanega zraka.

Sojenje bombašem 
v Dobruški vasi 

preloženo
Novo mesto - Slabo leto po krvavem dogodku v 
Dobruški vasi so pred obličje sodnega senata 
novomeškega okrožnega sodišča, ki ga je vodil sod
nik Franc Kusič, stopili obdolženci, ki jih obtožnica 
bremeni dvojnega umora in poskusa umora. Sojenje 
je bilo zaradi zahteve ene od zagovornic, da se celo
ten postopek zaradi nepristranosti izvede pred drugim
sodiščem, preloženo.

3. junija lani sta v bomb
nem napadu v Dobruški vasi 
umrli mati in hči, 46-letna 
Ivanka Brajdič in 21-letna 
Jovanka Kočevar. Dvojnega 
umora in poskusa umora so 
obdolženi Ludvik Praznik iz 
Grmovelj ^ pri Škocjanu, 
Branko Žižmond, Janez 
Schuller in Leon Podlogar 
iz laške občine ter Darjan 
Revinšek iz Sevnice.

Podjetnik Praznik naj bi 
se hotel znebiti romskih sose
dov, ki naj bi mu delali teža
ve. Romov seje hotel znebiti 
z gorečo cisterno ali z bomb
nim napadom, piše v obtož
nici. Tistemu, ki bi to storil, 
je namenil dva milijona SIT, 
za vsako smrtno žrtev pa bi 
primaknil še milijon. Darjan 
Revinšek naj bi mu pomagal 
poiskati ljudi, ki bi to storili. 
Ta naj bi^se povezal s Schu- 
llerjem, Žižmondom in Pod
logarjem, ki naj bi skupno iz
peljali akcijo. Prvo v napač
nem romskem naselju Brezje, 
kjer pa bomba ni padla skozi 
okno, temveč je eksplodirala 
zunaj hiše in eno osebo ranila, 
drugo dejanje pa v drugem po
skusu (prvič je bilo pokonci 
še preveč ljudi) v Dobruški 
vasi, kjer sta dve osebi umrli, 
preostalih treh, ki sicer živijo 
v tej hiši, pa na srečo ni bilo 
doma. Sledila so tudi medse
bojna obračunavanja. Pod

logar naj bi za dva tisoč evrov 
umoril Žižmonda, da ne bi 
česa izdal. Poleg tega pa na
ročnik Praznik, ki je svoje 
obveznosti do eksekutoijev iz
vrševal preko Revinška, ni 
hotel poravnati vseh obvez
nosti naenkrat, zato je trojica 
vlomila v njegovo hišo.

Policija, ki dolgo ni mogla 
razvozlati motivov in storil
cev krvavega dogodka, je štiri 
mesece po dogodku prijela 
Podlogarja, dva dni za tem 
pa še Schulerja in Žižmon
da. Mesec za tem so k preis
kovalnemu sodniku pripeljali 
še preostala dva, Praznika in 
Revinška.

Na prvi obravnavi na no
vomeškem okrožnem sodišču 
so pričakovali pritisk svojcev, 
predvsem Romov, zato so na 
sodišču veljale posebne raz
mere, vstop pa je bil dovoljen 
le novinarjem. Sodišče je bilo 
močno zastraženo, pri čemer 
je policija uporabila tudi služ
bene pse. Vendar pa se sojen
je ni začelo. Zagovorniki ob
dolženih so menili, da strogi 
varnostni ukrepi predstavljajo 
prevelik pritisk, poleg tega pa 
je zagovornica Janeza Schu- 
llerja predlagala, da se sojenje 
odvija preblizu kraja dogodka 
in naj se prenese na kakšno 
drugo sodišče, v Celje ali Ko
per. O tem predlogu bo od
ločalo Vrhovno sodišče. P.U.

Trgovci s kokainom 
na sodišču

Krško - Na zatožno klop okrožnega sodišča so sedli Mi
hael Glogovšek, Evgen Komočar in Ivan Hvizdak. Obtožnica 
jih bremeni neupravičene proizvodnje in prometa z mamili, 
Glavni v tej navezi naj bi bil Glogovšek, ki naj bi prodajal 
kokain, Komočar in Hvizdak pa sta mu pri tem pomagala. 
Policija, ki je zaznala njihovo dejavnost, je v akcijo vključila 
tajnega policijskega sodelavca, ki mu je Glogovšek dvakrat v 
odkup ponudil kokain. Pri tem so jih aretirali ter Glogovška 
in Komočarja priprli (danes sta že na prostosti).

Na prvi obravnavi so zagovorniki obdolženih predlagali, 
da se iz spisa izločijo vse listine, ki so bile pridobljene s tajnim 
policijskim delovanjem. Kot so navajali zagovorniki, obdol
ženim doslej še ni bilo dokazano nobeno kaznivo dejanje pre
prodaje drog. Navidezni odkup tajnega policijskega sodelavca 
pa naj bi bil dovoljen le v primeru, ko se poseže v obstoječo 
kriminalno dejavnost, so trdili zagovorniki obdolženih in do
dali, da je do uvedbe tajnih ukrepov prišlo na podlagi čenč. 
Pri svojem vztrajanju po izločitvi listin, pridobljenih s tajnim 
policijskim delom, so se sklicevali na mnenje ustavnega sodišča, 
češ, da se ne sme izzivati kriminalna dejavnost in daje pogoj, 
da se uporabijo tajni ukrepi, vključenost določene osebe v 
kriminalno dejavnost, kar pri obdolženih ni bilo dokazano.

Predsednica senata sodnica Marija Vrisk je njihov predlog 
zavrnila, saj so imeli zagovorniki že prej možnost izraziti svoje 
zahteve. Izločitev na glavni obravnavi pa lahko zahtevajo, če 
prej te možnosti niso imeli. Poleg tega je sodnica obrazložila, 
da se bo sodišče tekom dokaznega postopka odločalo, ali so 
zahteve zagovornikov upravičene ali ne. Če se bo izkazalo, da 
ni bilo pogojev za tajno delovanje, se bodo omenjene listine 
pač izločile. Zagovornik enega od obdolženih pravi, da lahko 
v tem primeru pride do okuženosti senata.

Sodnica seje odločila, da se bo dokazni postopek izvajal, 
okrožni državni tožilec, ki je prepričan, daje šlo za zakonito 
zbrane dokaze, pa meni, da gre pri zahtevah zagovornikov le 
za zavlačevanje postopka. N.Č.C.
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Poklicno informiranje in svetovanje za Rome

Kaj bi delali Romi
Krško - Zavod za izobraževanje in kulturo Črnomelj je s pomočjo evropskih sredstev iz PHARE programa 
naredil raziskavo o poklicnem informiranju in svetovanju za Rome z Dolenjske, Bele Krajine in Posavja. V 
partnerskem projektu poleg drugih institucij sodeluje tudi Ljudska univerza Krško, ki dobro desetletje v 
svoje izobraževalne programe vključuje Rome iz Brežic in Krškega.

Avtorice raziskave dr Vera 
Klopčič, mag. Nada Žagar 
in Spela Urh so se pri delu 
osredotočile predvsem na iz
ražene želje Romov, kakšni 
poklici jih privlačijo in kak
šen odnos imajo do izobra
ževanja, da bi akcijski načrti 
v lokalnih sredinah za njiho
vo zaposlovanje lažje obrodili 
sadove.

Od 800 anketiranih Romov 
od 15 do 45 let starosti so do
bili sociološko sliko o tej po
pulaciji za Belo Krajino, Do
lenjsko, Kočevsko, Grosuplje 
in Krško. Raziskava pove, da 
ima romska družina v pov
prečju tri otroke, pa tudi manj, 
da jih ima večina končanih 
nekaj razredov osnovne šole 
in le 7 končano poklicno ali 
srednjo šolo. Svoje bralne in 
pisne sposobnosti so Romi 
ocenili kot dobre, strokovne 
službe, ki se z njimi ukvarja
jo, pa so povedale, da podatek 
ne drži, saj se ne znajdejo v 
izpolnjevanju obrazcev in pi
sanju prošenj za službo. Brez
poselnost je pri anketirancih 
več kot 90-odstotna, kar tretji
na med njimi pa to pripisuje 
dejstvu, da delodajalci ne 
marajo Romov.

60 odstotkov anketiranih je 
s situacijo zadovoljnih. Pravi
jo, da imajo vse, kar potre
bujejo za življenje, ker dobi
jo socialno pomoč. Ženske so 
še bolj zadovoljne od moških. 
Pa vendar so vmes taki, ki 
vidijo oviro za svojo brez
poselnost v pomanjkanju izo
brazbe in bi se želeli izšolati 
za poklic.

Ženske bi bile kuharice, 
frizerke, šivilje in čistilke, 
moški pa avtomehaniki, 
poklicni vozniki, gozdni in

gradbeni delavci. Vodja pro
jekta “Poklicno informiranje 
in svetovanje za Rome” Nada 
Žagar pravi, da je kar nekaj 
med temi poklici deficitarnih, 
torej bi z usposabljanjem 
Romi našli tudi delodajalce.

Je pa motivacija za dvig 
izobrazbene ravni te popu
lacije projekt, ki mora združiti

bodo zatekli, ko jih bodo iz 
enega kraja odgnali. Danes jih 
na Dolenjskem in v Posavju 
60 odstotkov živi v zidanih 
hišah, pogoji so se jim bist
veno spremenili, zato je skraj
ni čas, da se izgrajuje še nji
hova motivacija o preživ
ljanju z lastnim delom. Torej 
je potrebno priti do poklica.

vključili v javna dela, vsaj šest 
jih želijo preusposobiti za dela 
v kmetijstvu, gradbeništvu, 
kovinarstvu in strojništvu. 
Pirčeva je povedala, da jih 
bodo v jeseni vključili v izo
braževanje skozi ukrepe ak
tivne politike zaposlovanja.

Projekt o poklicnem infor
miranju za Rome torej prinaša

Nada Žagar

vse službe v okolju in pro
grami za Rome naj bodo 
prilagojeni predvsem uspo
sabljanju v praksi. Veliko bo 
potrebnega informiranj a, opo
zarja Olja Mirkovič, ki dela 
z Romi v Krškem preko Druš
tva zaveznikov mehkega pri
stanka. Pravi, da današnja 
romska populacija nad 40 let 
starosti v otroštvu ni imela 
sploh nobenih pričakovanj o 
svoji vključenosti v trg dela. 
Kot majhni niso sanjali o po
klicih, ampak o tem, kam se

Območna služba Zavoda za 
zaposlovanje ima po podatkih 
Irene Pirc prijavljenih 137 
Romov, od tega le 15 odstot
kov do enega leta, kar 37 od
stotkov pa jih je na seznamu 
že preko 8 let. Raziskava kaže, 
da dela ne iščejo preveč in
tenzivno kot črnomaljski in 
novomeški Romom. Od tistih 
v občini Krško so zaposleni 
le štirje, trije pa preko javnih 
del na OŠ Leskovec. Zavod 
za zaposlovanje ima akcijski 
načrt, po katerem bi jih 11

podatke, kaj bi Romi želeli 
delati, ob tem pa seje usposo
bilo 32 romskih koordinator
jev, med njimi štirje iz Kr
škega, ki so se poučili osnov 
računalniškega opismenjevan
ja, vodenja dokumentacije in 
predstavljanja svojega dela. Ti 
koordinatorji naj bi dobili 
nacionalno poklicno kvali
fikacijo in kot takšni bi delali 
v lokalnih skupnostih kot vez 
med romsko skupnostjo in 
strokovnimi službami.

Branka Demovšek

Tanin ima jasno vizijo
Sevnica - Poslovna stavba Tanina na Savski cesti v teh dneh dobiva novo podobo. Stavbo bodo nadvišali in 
zamenjali streho. Direktor Ivan Mirt je kar malo užaljen, če ga povprašaš po tej investiciji. To ni nič, zamahne 
z roko, velike spremembe se odvijajo znotraj zidov in so očem nevidne.

Tanin Sevnica, ki je utes
njen med reko Savo in železni
co, se pravzaprav nahaja v sre
dišču mesta. Prav zaradi te lo
kacije morajo sprotno reševati 
ekološke probleme, poleg tega 
pa na to lokacijo ne morejo 
pripeljati vsakršne tehnologi
je, ampak le take, ki so okolju 
prijazne, poudarja direktor 
Ivan Mirt. Prav temu je na
menjen tudi nov obrat, ki so 
ga že zgradili. Poleti bo v 
njem stekla proizvodnja, ki bo 
v celoti avtomatizirana. Gre 
za čiščenje odpadnih vod, ki 
jih dobijo pri proizvodnji fur- 
furala. Ob tem bodo izkoris
til še odvečno toploto, s katero 
so včasih preko hladilnih stol
pov ogrevali zrak, pri tem pa 
bodo dobili nov proizvod, na
trijev acetat, ki se uporablja v 
usnjarski in tekstilni industri
ji ter kot dodatek pri prehrani 
živali. Na tem področju je Ta
nin že vrsto let znan in priznan 
proizvajalec Farmatana, ki se 
dodaja živinski hrani za vzdr

ževanje zdravja prežvekoval
cev in neprežvekovalcev. Po
raba Farmatana, ki so ga pa
tentirali in ga v glavnem pro
dajajo v države Evropske uni
je, je močno narasla, saj je 
stalna uporaba antibiotikov 
kot dodatek prehrani v EU 
prepovedana. V letošnjem le
tu so ta proizvod začeli še ple
menititi z organskimi kislina
mi. Ta kombinacija daje do
bre rezultate, pravi Mirt, saj 
Živah dosežejo dobro raven že 
ob pol manjši količini. Pro
gram, ki ga imenujejo pro
gram za prehrano živali, bo 
tudi v prihodnje dobro proda
jan. Samo lani je Tanin prodal 
600 ton tega produkta, iz Ev
rope pa širijo prodajo tudi v 
Tajvan, Korejo in na Kitajsko.

Njihovi klasični produkti, 
kot so tanin in furfural, pred
stavljajo dobrih 60 odstotkov 
proizvodnje, ostalo pa so novi 
proizvodi. Poleg že omenjene
ga programa za prehrano živa
li razvijajo tudi lesni program,

saj imajo svoje žage, sušilnice 
in decimimice. Tanin je nam
reč največji odkupovalec kos
tanjevega lesa, saj ga pokupi 
60 tisoč kubikov na leto, od 
tega 60 odstotkov s Hrvaške. 
Odkupujejo pa tudi hrastov 
les. Najboljše hlode izločijo in 
iz njih delajo pohištvene ele
mente ter hrastov in kostan
jev parket. Obrat, ki zaposluje 
36 ljudi, je bil zgrajen pred 
petimi leti.

Velik poudarek pa v taninu 
dajejo energetskemu progra
mu. Pred leti so potrebe po 
toplotni energiji zadovoljevali 
s kurjenjem lesnih ostankov v 
kombinaciji z mazutom, danes 
pa vse potrebe pokrijejo s kur
jenjem bio mase. Imajo svoj 
obrat za pripravo sekancev in 
v prihodnje nameravajo viške 
električne energije tudi proda
jati. Poleg tega imajo še nekaj 
manjših programov, saj dela
jo dodatke za vinarsko indus
trijo in hrastove ekstrakte, ki 
se dodajajo konjakom za aro

mo, znani pa so tudi njihovi 
vodni premazi za zaščito lesa.

136-članski kolektiv Tani
na bo v letošnjem letu dose
gel realizacijo v višini 12 mi
lijonov in pol evrov. Proiz
vodnje tanina in furfurala fi
zično ne nameravajo večati, 
povečanja pa so možna na ra
čun boljših izkoristkov in so
dobnejše tehnologije. V Tani
nu za inovativno delo redno 
nagrajuje svoje sodelavce, so
delujejo z Biotehniško fakul
teto, poleg tega pa je Tanin 
pri razvoju vpet tudi v dva ev
ropska projekta. To sta Eko- 
binder ter Eureka.

Z obnovo poslovne stavbe, 
ki jo zaključujejo, bodo neko
liko rešili prostorsko stisko 
uprave, še letos pa namerava
jo zgraditi skladiščno poslov
ni prostor za prehrambeni 
program, kjer bo omogočena 
lažja kontrola, s tem pa bodo 
zadovoljili tudi zahteve raz
ličnih standardov.

Nada Černič Cvetanovski
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Agencija za radioaktivne odpadke, Parmova 53,1000 Ljubljana

Pomembni premiki pri 
umeščanju in izgradnji 

odlagališč NSRAO v svetu
Pri Organizaciji za ekonomski razvoj (OECD) oziroma 

pri njeni specializirani Agenciji za atomsko energijo (NEA) 
je bil redni letni sestanek Odbora za ravnanje z radioaktiv
nimi odpadki (RWMC), ki smo se ga kot opazovalci udeležili 
tudi predstavniki Slovenije. Države članice so v svojih 
poročilih za leto 2005 predstavile naslednje pomembne 
dosežke pri umeščanju odlagališč nizko in srednje radio
aktivnih odpadkov (v nadaljevanju NSRAO):

> V Belgiji sta občinska sveta mest Mol in Dessel podprla 
predložene projekte odlagališča NSRAO, občinska sveta mest 
Fleurus in Farcienne pa ne. Belgijska vlada bo tako v letu 
2006 odločila, ali bo površinsko odlagališča NSRAO gradila 
v Molu ali v Desselu.

> V Nemčiji je Višje administrativno sodišče Spodnje 
Saške v marcu 2006zavrnilo vse štiri tožbe, ki so oporekale 
veljavnost v letu 2002 izdanega obratovalnega dovoljenja 
za odlagališče NSRAO v opuščenem rudniku železa Konrad. 
Prizadetim ostaja še pritožba na Vrhovno sodišče Zvezne 
republike Nemčije. Po nemških uradnih ocenah je po tej 
sodbi zelo verjetno, da bo Nemčija - postopek se vleče že 
več kot 25 let- končno pridobila podzemno odlagališče za 
NSRAO.

> V Republiki Koreji so bili v obdobju 1986-2003 neus
pešni pri lociranju odlagališča NSRAO. V letu 2004je zato 
vladna agencija spremenila pristop in v letu 2005povabila 
lokalne skupnosti, naj kandidirajo za odlagališče NSRAO. 
Ponudila je visoka nadomestila in druge razvojne spod
bude. Sklep vlade je bil, da bo odlagališče dobila tista lokal
na skupnost, v kateri bo sklep za odlagališče dosegel največjo 
referendumsko podporo. Javile so se štiri lokalne skupnosti. 
Na referendumu novembra 2005 so dali lokalni volivci 
izgradnji odlagališča naslednjo podporo:

Lokalna skupnost Volilna udeležba(%) Glasovi ZA(%)

Mesto Gyeong-Ju 70,8 89,5

Mesto Po-Hang 47,7 67,5

Občina Yaong-Deok 80,2 79,3

Mesto Gun-San 70,2 84,4

Na osnovi referendumskih rezultatov je odlagališče pri
dobilo mesto Gyong-Ju. Odlagališče bo površinsko in bi 
naj začelo obratovati leta 2008.

> Madžarska je program izgradnje odlagališča NSRAO 
sprejela v letu 1993 in v postopku izbrala lokacijo Bataa- 
pati. V letih 2003-2005 so zanjo pridobili vsa dovoljenja, v 
letu 2005 pa začeli z odpiralnimi deli. V juliju 2005je bil 
v Baatapatiju izveden referendum, ki je dal naslednje rezu
ltate:

Lokalna skupnost Volilna udeležba(%) Glasovi ZA(%)

Bataapati 75 90,7

Ustrezen zakon o izgradnji odlagališča NSRAO je nato v 
novembru 2005 sprejel tudi madžarski parlament. 
Odlagališče bo podzemno in naj bi začelo obratovati leta 
2008.

Prof. dr. Miran Veselič, 
direktor ARAO

Pomoč na domu
Krško - V občini Krško se bo malenkostno zvišala cena 

storitve “pomoč na domu”, kije kot servisna dejavnost or
ganizirana v okviru centra za socialno delo. Ura storitve je 
iz 2100 SIT povišana na 2183 SIT, vendar polovico 
subvencionira občinski proračun. Nova cena za uporabnika 
je 1091 SIT za uro storitve.

Lani je bilo v pomoč na domu vključenih 236 oseb, 
starejših od 65 let, bolnih in invalidnih. Zanje skrbi 13 
zaposlenih vse dni v letu. Enim je potrebno zagotavljati le 
dnevni topli obrok; drugim tudi čiščenje in drugo gospodinj
sko pomoč, vmes pa so težje oboleli, h katerim se oglašajo 
tudi trikrat dnevno.

V občini Krško je pomoč na domu odlično organizirana 
in dnevno poskrbijo povprečno za 150 oseb. B.D.
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Zlo se vedno obrne proti tistemu,
ki ga spočne

Malkovec - Tradicionalna proslava ob dnevu upora proti okupatorju je na Malko- 
vec privabila veliko ljudi. Toda takšna srečanja borcev in ostalih krajanov motijo 
nekatere, je dejal slavnostni govornik Anton Rop.

“Koga motijo borci, koga 
motijo srečanja borcev in os
talih, ki na takih srečanjih 
sodelujemo?” se je javno spra
ševal Anton Rop in dodal, da 
se nas bo še veliko videlo in 
slišalo. Rop je ošvrknil aktu
alno oblast, ki je okrnila fi
nanciranje borčevske organi
zacije in ki z zakonodajo sku
ša izenačiti borce in kolabo
rante. Kot je dejal, ne bi bilo 
demokracije in razvoja brez 
samozavesti naroda. Ta pa se 
je kazala tudi v partizanskem 
boju. Slovenski partizani so 
dali velik prispevek in ni po
litične stranke, ne koalicije ne 
vlade ali predsednika, ki bi 
lahko zanikal vlogo partizan
stva. Politika lahko reinter- 
pretira zgodovino, a dejstev ne

Krajnc novi - stari predsednik
Sevnica - Člani društva upokojencev so se srečali na občnem zboru. Tokrat je šlo 
za volilni občni zbor, a dosedanji predsednik Janez Krajnc se ni mogel “otresti”

zadolžitve.
V društvu so v lanskem 

letu organizirali številne zani
mive izlete in druge dejav
nosti, mnogi upokojenci pa so 
se vključili tudi v dejavnost 
Univerze za tretje življenjsko 
obdobje. Med upokojenci so 
opravili anketo o kakovosti 
življenja in ugotovili, da ne
kateri živijo na robu preživetja 
in da se razlike med bogatimi 
in revnimi povečujejo. Upo
kojenci ugotavljajo, da sedaj 
ponujene reforme ne kažejo, 
da se bodo razmere bistveno 
spremenile na bolje. Prepri
čani pa so, da ni potrebna 
nova pokojninska reforma, 
temveč je potrebno obstoječo 
dograjevati.

Sevniški upokojenci uspeš
no delajo tudi v okviru Pokra
jinske zveze Posavje, katere 
podpredsednik je prav tako 
Janez Krajnc. Prav sevniško 
društvo bo letos organizator 
posavskega srečanja upo
kojencev, ki bo predvidoma v 
avgustu. N.Č.C.

Dobri kletarji - dobro vino
Veliki Trn ■ Društvo vinogradnikov Veliki Trn je tako kot vsako leto na pragu 
pomladi zbralo vzorce za ocenjevanje cvička in ostalih vin večina letnika 2005, 
najboljšim pa podelilo tudi priznanja.

predsedniške funkcije.

Lanskoletni občinski na- drugače, zaupali še en man- 
grajenec, predsednik 1400- dat. Vesel pa je, da seje glav- 
članske družine sevniških ni odbor pomladil in mu bodo 
upokojencev Janez Krajnc, pri delu v izdamo pomoč mlaj- 
je v zadnjih obdobjih tako us- ši upokojenci. Nasploh si v 
pesno vodil društvo sevniških društvu želijo, da bi se vanj 
upokojencev, da so mu upo- vključilo več mlajših upoko- 
kojenci, čeprav je sam želel jencev, ki bi prevzeli določene 
—- - —

*
%

Slavnostni govornik Anton Rop (v sredini)
more, je dejal Rop, ki je pre- borci ter društvo oldtimerjev 
pričan, da se zlo vedno obme iz Tržišča, v kulturnem pra
proti tistemu, ki gaje spočel, gramu pa so nastopili tržiški 

Srečanje na Malkovcu so šolarji, ljudske pevke s/felč 
popestrili nekateri še živeči ter sevniška Godba. N.Č.C.

Društveno ocenjevanje vin 
Je bilo letos po številu vzorcev 
rekordno. Tri degustacijske 
komisije, ki so jim predsed
nikovali Mojmir Wondra, 
Samo Hudoklin in Jože Si
mončič, so skupaj ocenile kar 
215 vzorcev v vinogradu pri
delane kapljice. Najbolje 
ocenjen cviček v letu 2005 je 
Pridelal Martin Žibert z Veli
kega Podloga, kije prejel zla
to diplomo. Zlati so bili tudi 
Drago Božič iz Osredka, Jože 
Vidovič z Ardra in Božo Ko- 
salec iz Krškega. Pri dolenj
sko rdečem seje najbolje od
rezal Branko Bosina s Piršen- 
mega, najboljšo modro fran
kinjo je pridelal David Ka
pi®1- z Ravni, najboljše do
lenjsko belo pa Stanko Pom

pe s Trške gore. Zlato diplo
mo za laški rizling je prejel 
Jernej Žaren z Nemške vasi, 
za Laški rizling izbor 2003 pa 
je priznanje šlo v roke Lojze
tu Kerinu s Straže, ki društvo 
tudi uspešno vodi. Posebno 
pohvalo si gotovo zasluži dru
žina Gunčar s Creteža za vino 
chardonnay suhi jagodni iz
bor letnik 2003, ki je na ocen
jevanju prejel najvišjo oceno, 
in sicer 19,13. Kot je po kon
cu ocenjevanja dejal doc. dr. 
Mojmir Wondra, so na vino
gradniškem območju, ki ga 
povezuje Društvo vinogradni
kov Velikega Trna, izredno 
kakovostna vina.

Sicer pa v lanskem letu ni 
bila rodovitna le vinska leti
na, ampak tudi društvena ak

tivnost. Med slednjo se je s 
poudarjenimi črkami zapisala 
priprava 33. tedna cvička v 
Kostanjevici na Krki, kjer je 
društvo s svojimi vzorci do
seglo lepe rezultate, najbolj pa 
so se razveselili naslova kralja 
cvička, s katerim je bil okro
nan njihov član Slavko Sri- 
bar. Glavne aktivnosti društva 
so tudi letos zbrali v biltenu 
društva, ki ga vsako leto pri
pravijo vključno s pregled
nimi statističnimi rezultati 
društvenega ocenjevanja vin. 
Prerez letnika so tako za
ključili z rednim letnim ob
čnim zborom društva in 
podelitvijo priznan z minule
ga ocenjevanja vin na Veli
kem Trnu. M.P.

Druženje jim veliko pomeni
Boštanj - Krajevna organizacija Društva izgnancev Boštanj je ena od petih kra
jevnih organizacij v sevniški občini. Na sobotnem srečanju so njeni člani ponovno 
obujali spomine, ki jih vežejo na težko in trnovo pot izgnanstva.

V sevniški občini je nekaj 
več kot tisoč izgnancev, ki so 
vključeni v izgnansko organi
zacijo. Samo v krajevni orga
nizaciji Boštanj jih je 300, 
pojasnjuje boštanjski predsed
nik Lojze Rupar. Lani je 
umrlo 14 njihovih članov, 73 
je starejših od 80 let, šest je 
starejših od 90 let. Ob taki po
pulaciji ne moreš načrtovati 
veselic in pohodov, pravi Ru
par, veseli pa so, da se lahko 
družijo. To je njihov osnovni 
namen. Tistih, ki ne morejo 
več k njim, obiščejo na domu 
in skupaj obujajo spomine na 
prehojeno izgnansko pot. Od 
dne, ko so morali zapustiti 
domove, trpljenja in pomanj
kanja v taboriščih do vrnitve 
na izropane domove. Sledila 
je še bitka, da se izgnancem 
priznajo pravice, ki jim gre

do. Najprej je sledilo moral
no, nato materialno zadošče
nje.

Večina krivic je poplačana, 
je na srečanju v Boštanju po

vedala tudi predsednica krov
ne izgnanske organizacije Ivi
ca Žnideršič, brez katere, kot 
poudarjajo, bi izgnanci težko 
dosegli svoje zahteve. N.Č.C.

Dober odziv 
na PosIPov 

natečaj
Brežice - Mladinski center 

Brežice skozi program pod
jetniškega usposabljanja vodi 
projekt PosIP, Posavje-izziv in 
priložnost. Temeljni cilj je spod
bujanje podjetniškega razmišlja
nja med mladimi, ki morajo svo
jo idejo predstaviti v poslovnem 
načrtu. Rok za oddajo poslovnih 
načrtov je bil do 1. aprila in 
prispelo jih je kar 28. Odziv na 
letošnji natečaj je večji od lan
skega. Petčlanska strokovna ko
misija sedaj prispele izdelke oce
njuje in izločila bo pet najboljših. 
Zmagovalci PosIPovega nate- 
čajabodo znani sredi maja. B.D.

Najmlajši
ekologi

Krško - Zeleni nahrbtnik je 
gibanje s področja okoljske 
vzgoje, namenjeno predvsem 
predšolskim otrokom. Na pobu
do Društva prijateljev mladine 
seje pričelo pred 19 leti v Ljubl
jani, letos pa se akciji pridružuje 
tudi ZPM Krško oziroma štirje 
vrtci v občini.

Namen gibanja “Zeleni nahr
btnik” je zagotoviti varno in ure
jeno okolico vrtcev in ob tem 
bogatiti vsebine okoljske vzgoje 
najmlajših, ki se sicer že izvaja
jo v okviru pedagoškega dela 
vzgojiteljic. Zeleni nahrbtnik z 
zmajčkom Jurčkom je v skoraj 
dveh desetletjih shranil in pren
esel veliko opozoril in predlogov 
za ureditev okolice vrtcev, ki za
gotavljajo malčkom varnejšo ig
ro. Letos so se gibanju pridružili 
vrtci Krško, Brestanica, Seno
vo in Raka. Vključitev vrtcev v 
gibanje je prostovoljno, saj so 
izkušnje pokazale, da so le tiste 
vzgojiteljice uspešne, ki to 
počnejo zaradi lastne volje. Sko
zi program malčke vodijo Ani
ta Gomilšek, Ksenija Bohorč, 
Tatjana Pavlič in Tatjana 
Bajc. Zeleni nahrbtnik se sedaj 
nahaja v vrtcu na Raki. Malčki 
so skupaj z mentorico pregled
ali zelene površine vrtca in okoli
co ter zbrali dokaze, če ni vse 
tako, kot bi moralo biti in pred
lagali izboljšave. B.D.

Srečanje starostnikov
Blanca - Krajevni odbor RK Blanca je organiziral srečanje 

krajanov, starejših od 70 let. Vabljenih je bilo preko 80 kraja
nov, prišlo pa jih je 55. Starostnike je pozdravila predsednica 
RK Blanca Cvetka Požun, predsednica občinskega odbora 
RK Ivica Lindič in predsednica KS Blanca Meri Kelemina.

Občinski odbor RK je izročil darilo dvema naj starejšima 
na srečanju - 84-letnemu Jožetu Marnu z Brezovega ter 91- 
letni Ivani Miklavčič iz Selc nad Blanco. Srečanja pa se je 
udeležila tudi Angela Mirt z Blance, ki je prav tega dne slavila 
80. rojstni dan. KS Blanca je ob tokratnem srečanju posebej 
želela obdariti vse starostnike, ki v tem letu slavijo jubilej.

Srečanje so s kulturnim programom popestrili ljudski pevci 
z Blance, šolski harmonikarji ter blanški šolarji, ki so za staros
tnike pripravili tudi priložnostno darilo.

To je bil dan lepih spominov;starostniki so klepetali, prepe
vali, nekateri pa tudi zaplesali in si ob odhodu zaželeli, da se 
drugo leto zopet srečajo. A.M. ^ ^ DrstvenSek

Meri Kelemina čestita Angeli Mirt

poročili so se ...

Brežice
15. aprila sta se v gradu Mokrice poročila Davor 

Strojanšek iz Krškega in Maja Badovinec s Hrvaške.
19. aprila sta v brežiškem gradu zakonsko zvezo skleni

la Darko Bratanič in Tjaša Selič, oba iz Dobove.
22. aprila sta na Mokricah mož in žena postala Mitja 

Bobnar in Darja Prelog, oba iz Novega mesta.

Krško
22. aprila sta se v Krškem poročila Janko Senica in 

Anita Vintar, oba s Senovega, istega dne pa sta v Kostan
jevica na Krki zakonsko zvezo sklenila še Roman Češek 
iz Stare Bučke in Helena Romih iz Brezovice.

Sevnica
22. aprila so si v sevniškem gradu večno zvestobo obl

jubili Samo Hočevar in Vojka Bobek iz Grosupljega, 
Franci Jene in Bernardka Kopar iz Tržišča, ter Bogo
mir Zgonc in Marjana Lunder iz Trebnjega.

V skladu z Zakonom o varstvu osebnih podatkov objav
ljamo le imena mladoporočencev, ki so z javno objavo 
soglašali.
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Knjiga o Razbotju

Razbor med koprenami spomina
Razbor - Preteklost ima veliko obrazov. Nekateri gledajo nanjo z veliko mero nostalgije, drugi jo skušajo 
potisniti v pozabo, tretji brskajo po njej in jo zapišejo - da bi tako ohranili izročilo dedov. Med slednje sodi 
tudi Breda Vidmar z Razborja, avtorica knjige Razbor med koprenami spomina.

Dušica Kunaver in Breda Vidmar

Profesorica Breda Vidmar 
je najprej želela zbrati ljud
ske pesmi, ki so jih prepevali 
predniki pri delu in različnih 
šegah. K temu sojo spodbudi
le ljudske pevke z Razborja - 
to so sestre Klenovšek in San- 
tej. Vidmarjeva je njihovo 
idejo razširila in začetno pes
marico preoblikovala v knji
go o Razborju v preteklosti. 
Pri tem se je omejila na vasi 
na južnem pobočju Lisce, ki 
sodijo k Razborju. Časovno 
mejo ji je predstavljala druga 
svetovna vojna. Kot ugotavlja 
avtorica, je zob časa že kore
nito načel tako zgodovinske 
kot etnološke posebnosti kra
jev. Podobe je skušala obuditi 
s slikovnim gradivom oz. sta
rimi fotografijami. Avtorica 
priznava, da se dela ni lotila 
kot strokovnjakinja tega pod
ročja, temveč kot nepobolj
šljiva “zagledanka” v te kraje.

Prvemu poglavju o kultur
no in umetnostno zgodovin
skih posebnostih kraja sledi
jo etnološke strani s pred
stavitvijo nekdanjih kmečkih 
opravil, domačih obrti, praz
novanj in posebnih prilož
nosti, kot so poroka, rojstvo 
in krst ter odhod fantov v 
vojsko. Precejšen del izročila 
se ohranja v obliki ljudskih 
pripovedovanj in pesmi. Sled
njim je namenjen osrednji del 
knjige s tematsko razvršče
nimi pesmimi ter s kratko 
predstavitvijo razborskih ljud
skih pevk in značilnosti ljud
ske pesmi.

Ena prvih, ki je prebrala

knjigo, je Dušica Kunaver, 
ki se intenzivno ukvarja s slo
venskim ljudskim izročilom. 
Napisala je predgovor h knji
gi in na predstavitvi knjige na 
Razborju, ki so jo popestrili 
domači pevci in šolarji iz 
Jurkloštra, s svojo ljubeznijo 
do ljudskega izročila navdu
šila zbrano občinstvo in ga 
pripravila do tega, daje sku
paj z njo v dvorani prepevalo 
ljudske pesmi. Kot pravi Ku
naverjeva, je celih tisoč let 
slovenska vas živela življen
je, vpeto v nepisana pravila, 
ki so jo družila v celoto - v 
skupno delo, skupno prazno
vanje, skupno veselje in skup
no žalost. Ta slovenska vasje 
tisto zgodovinsko dejstvo, ki 
je Slovence ohranilo kot nar
od. Naši predniki so imeli 
sposobnost, da so znali v delu 
združiti vso vas in delo spre
meniti v praznik. Tako so ob

žetvi, kije težko opravilo, de
kleta oblekla bele rokavce in 
so si fantje nadeli bele srajce, 
med delom so prepevali in

zvečer zaplesali, čeprav jih je 
zjutraj čakal nov delovni dan. 
Tudi mlačev, prejo, tkanje, 
ličkanje so znali spremeniti v 
veselo druženje, ki so ga 
bogatile domače šege.

Vidmarjeva, ki je pri zbi
ranju gradiva naletela na 
pomanjkanje virov, ugotavlja, 
da od nas odhajajo zadnje priče 
življenja stare slovenske vasi. 
Čez dvajset, trideset let ne bo 
nikogar več, ki bi ga lahko 
vprašali, kaj je bilo v naši vasi 
drugače kot v sosednji.

Vidmarjeva je ujela še zad
nje trenutke in zato je njena 
knjiga neprecenljive vrednosti, 
njen izid pa za Razbor praznik, 
ki so ga krajani polnoštevilno 
obeležili na zadnjem Razbor- 
skem večeru v tej sezoni.

Nada Černič Cvetanovski

Spet je prišel Jurij
Zdole - Zeleni Jurij in njegovo spremstvo so v soboto 

dopoldne po vseh vaseh krajevne skupnosti Zdole pobirati 
jajca in klobase, daje bilo na nedeljskem jurjevanju dovolj 
priboljškov za vse obiskovalce. Tradicionalno jurjevanje se 
je namreč začelo že ob petih zjutraj, ko ga je naznanilo 
pritrkavanje zvonov, pol ure zatem je budnico zaigrala godba 
iz Krškega, ob šestih pa seje začelo pečenje jajc. Slastno 
cvrtje z dodanimi klobasami je nato na voljo obiskovalcem 
večji del dopoldneva, ko seje na Zdolah odvijal bogat kul
turni program. Nastopil je ansambel bratov Žerjav, pa Etno 
skupina z Lopat, po maši v domači cerkvi Sv.Jurija pa so 
obiskovalci ob 11.30 lahko spremljali prihod Zelenega Ju
rija v spremstvu konjenikov. Zatem sta nastopila še ansam
bla Brodniki in Majolika, na prizorišču sredi Zdol pa so 
izdelovanje izdelkov iz ličkanja pokazale članice KUD Fran 
Maselj Podlimbarski iz Krašne. V nadaljevanju so za zaba
vo poskrbeli Vitezi Celjski in Nuša Derenda. V.P.

Veder praznični ponedelj'ek
Stankovo - Na velikonoč

ni ponedeljek je bilo okrog 
cerkvice Sv. Petra in Pavla na 
Stankovem nadvse živahno. 
Že drugič so namreč priza
devni domačini poskrbeli za 
žegnanje konj ter dan odprtih 
vrat vinskih hramov. Družno 
so tokrat poprijeli za delo 
Društvo vinogradnikov Cerk
lje ob Krki, rejci konj, Turis-

čkov kočij in konj, med kate
rimi so prevladovali stasiti ko
nji posavske pasme. Prišli so 
konjerejci od Dobove, Kapel 
in Velike Doline do Kostanje
vice. Pozdravil jih je domači 
strokovnjak Peter Pangerčič, 
ki je tudi oblikoval dolgo po
vorko in napovedoval posa
mezne živali ter njihove pri
zadevne gojitelje. Pred cerkvi-

Slikovita povorka konj...

tično društvo Mrzlava vas ter 
Aktiv kmečkih žena in njihov 
skupni nastop se je lepo po
plačal.

Prelep pomladni sončni 
dan je namreč na grič okrog 
Stankovega privabil množico, 
ki je občudovala naravo, sli
kovito okolico in desetine 
konjskih vpreg, zapravljiv-

jo je zbrane nagovoril župan 
Ivan Molan, sledil je kultur
ni program in konje je zatem 
na slikovit način “žegnal” ča- 
teški župnik Jože Pacek.

Sončni velikonočni ponedel
jek so obiskovalci nato izkoristili 
za sprehod med vzorno urejeni
mi vinogradi ter ob odprtih 
vratih slikovitih hramov in zi-

Nagovor župana Ivana Molana
danic pokušali domačo kaplji- Malenškega Vrha uspeva od- 
co. Cviček predvsem, saj v gori- lično dolenjsko vince! In vsi so 
cah okrog Stankovega, Piroš- zagotavljali, da se ob letu spet 
kega Vrha, Pekla, Vitovca in srečajo! V.P.

in zapravljivčkov

rojstva v porodnišnici brežice

Opomin
Krško - Vodstva vrtcev v občini Krško so se obrnila na 

Občinski svet s prošnjo, naj jim dovoli obračunati strošek 
opomina za starše, ki v roku ne poravnavajo obveznosti. 
Svetniki sojih uslišali, ceno opomina pa bo v vsakem vrt
cu določil Svet zavoda. Poleg zamudnih obresti, kijih ima 
vrtec pravico zaračunati staršem za prekoračitev osem
dnevnega plačilnega roka, bodo poslej “udarjeni” še s stroški 
opomina. B.D.

Izdelki človeške roke

Mlada mamica Alma Šišič bo letošnje prvomajske praznike 
preživela v troje; z možem Čazimom namreč nista več sama, 
pred dnevi se jima je pridružila hčerkica Hana. Ob porodu je 
tehtala 3250 g in merila 50 cm. Malce ju je presenetila, a je 
kljub temu zanjo doma vse pripravljenol Porod ni bil čisto 
lahek, čeprav je Almi stal ob strani tudi Čazim, a ob pogledu 
na Hano je vse pozabljeno - je le ena sama velika sreča.

Rojstva od 12. do 24. aprila 2006
Deklice so rodile: Tanja Osojnik iz Podčetrtka, Janja Mlakar 

s Studenca, Mirjana Kovačič iz Leskovca pri Krškem, Roma
na Cvelbar iz Brežic, Valentina Ajster iz Cerkelj ob Krki, 
Petra Kodrič iz Cerkelj ob Krki, Suzana Tomše z Brvi in Alma 
Šišič s Senovega. ^

Dečke so rodile: Kristina Jeršič iz Pišec, Maja Rožman s 
Senovega, Barbara Kiseljak iz Orešja na Bizeljskem, Majda 
Cehte z Dovškega in Zlatka Maček iz Brežic.

Sevnica - V Mladinskem centru se je v zadnjem času 
zvrstilo obilo zanimivih prireditev. Kot kaže jih bo še več, 
saj so v centru odprli galerijo Artefakt. Pobudnik in glav
ni koordinator galerije je študent Matej Leskovšek, lju
bitelj koncertne fotografije, ki je skupaj s svojimi kolegi 
na ogled postavil dela z omenjeno tematiko. Koncertne odre 
sveta so predstavili - poleg Leskovška - še Dejan Mijovič 
in Miran Juršič iz Sevnice, Brežičan Branko Benčin ter 
ostali slovenski fotografi, ki se smukajo po koncertnih odrih 
- Igor Škafar, Žiga Koritnik, Aleksander Remec, Miro 
Majcen, Boštjan Tacol, Jurij Vižintin, Denis Sarkič, 
Ivan Župič, Borut Peterlin, Miha Fras, Danijel Novako
vič in Bojan Okorn.

Foto: Ljubo Motore

Pred odprtjem razstave, ki je prodajna, so si zbrani 
ogledali projekcijo 3D stereo multivizije Stereoskopskega 
društva Ljubljana. Sicer pa izraz artefakt, po katerem se 
imenuje galerija, pomeni izdelek človeške roke oz. kat
erikoli izdelek, ki ga je naredil človek. N.C.C.
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Posavje poje vse glasneje
Krško, Brežice, Sevnica - Pesem Posavja, lirična, vesela, slovenska, ali izvirajoča iz drugih pokrajin, je 
izpoved ljubiteljev zborovskega petja vse izpod Lisce pa tja do bregov reke Sotle. Od ustanovitve Posavske 
pevske zveze pa do danes je število pevskih zborov močno naraslo.

Na prvi reviji pesem Posav
ja leta 1973 je sodelovalo 8 
pevskih zborov, leta ’80 dvaj
set, na letošnji reviji Pesem 
Posavja jih je nastopilo 30. 17 
jih je iz občine Brežice, 8 iz 
Krškega in 5 iz Sevnice. Med 
njimi je bilo šest ženskih, 12 
moških in 12 mešanih sestavov.

Pesem Posavja je bila raz
vrščena na tri koncerte; prvi 
je bil v Kulturnem domu Kr
ško, drugi na sevniškem gradu 
in tretji v cerkvi Sv. Roka v 
Brežicah. Vsaka skupina je 
predstavila eno umetno sklad
bo slovenskega avtorja, eno 
ljudsko pesem v izvirni obli
ki ali priredbi in skladbo po 
lastnem izboru.

Namen sodelovanja na Pes-
Nastop Mešanega pevskega zbora Primož Trubar Loka, zboro
vodja Franci Strajnar

mi Posavja je ob koncer
tiranju in druženju z ostalimi 
zbori tudi prejeta spodbuda in 
smernice za nadaljnje delo
vanje, ki jih zasedbam in nji
hovim vodjem nameni stro
kovni spremljevalec revije. 
Letos je bil to Mitja Gobec.

Posebnost letošnje pevske 
revije pa je bil uvodni kon
cert Moškega komornega zbo
ra Revalia iz Talina. Estonski 
moški zbor se je v Sloveniji 
mudil na mednarodnem zbo
rovskem tekmovanju v Mari
boru. Omenjeni zbor se je 
oktobra lani v Litvi pomeril 
tudi z Mešanim pevskim zbo
rom Viva iz Brežic in postal 
najboljši zbor tekmovanja.

Nada Černič Cvetanovski

Knjižnice o knjižnicah
Brežice - Knjižnica Brežice, ki je po besedah direktorice 
Tee Bemkoč osrednja kultumo-informacijska ustanova v 
občini, je pretekli teden gostila mlade bralce, saj je 
zaključevala projekt “Knjižnice v občini Brežice skozi čas”.

Kot je ob tem povedala 
vodja projekta Lučka Černe
lič, so se odzvale vse osnovne 
šole brežiške občine, učenci pa 
so ob sodelovanju s svojimi 
mentoiji odkrili mnoge zani
mivosti in bralne navade lju-

ko, Cerklje ob Krki, Dobova, 
Globoko, Pišece in Velika Do
lina. Prispevki mladih razis
kovalcev bodo objavljeni v 
zborniku Knjižnice Brežice ob 
njeni 60-letnici oktobra letos, 
že prihodnji mesec pa se bodo

di ter njihovo povezanost s 
knjižnico vse izpod Orlice do 
vznožja Gorjancev. Akcija ob 
svetovnem dnevu knjige, ki jo 
knjižnica povezuje s svojo 60- 
letnico, je pritegnila osnovne 
šole Artiče, Brežice, Bizeljs-

predstavili na srečanju vseh 
slovenskih knjižničarjev v 
Brežicah! Prijeten večer sta 
obogatila tudi odlična glasbe
nika flavtistka Andreja Zla- 
tič in harmonikar Daniel Ivša. 
V.P.

Pustite nam ta svet
Brežice - Pod tem naslovom je v avli Ekonomske in trgovske 

šole Brežice tekel prijeten popoldanski koncert mladinskih pevskih 
zborov iz brežiške občine. Bila je to pravzaprav pravcata revija de
vetih pevskih zborov, med katerimi so se nekateri poslužili tudi in
strumentov in s tem dodatno prispevali k učinkovitemu nastopu. 
Mednje je mogoče uvrstiti tudi mlade pevce OŠ Dobova, kijih vodi 
Pavla Bunetič (na fotografiji), med drugimi pa je prijetno prese
netil Mladinski PZ Gimnazije Brežice, ki ga vodi Dejan Jerončič. 
Ob zaključku so vsi pevski zbori pod vodstvom Ele Verstovešk 
Tanšek zapeli pesem Janija Goloba Pustite nam ta svet. V.P.

Mladi gledališčniki 
navdušili

Sevnica - Na dvodnevnem medobmočnem srečanju 
gledaliških skupin Dolenjske, Posavja in Bele Krajine so se 
predstavili gledališka skupina OŠ Mirna z Mojco Pokrajculjo, 
OŠ Grm Novo mesto z Blazno resno o šoli, OŠ Dolenjske

Toplice s predstavo Štiri sestre Drugi dan gledališkega srečanja 
v Sevnici je najprej nastopila gledališka skupina OŠ 14. di
vizije Senovo z Modro ptico, podružnična OŠ Loka pri 
Zidanem Mostu s predstavo Moj dežnik je lahko balon, 
gledališka skupina Klopotec z OŠ Milan Majcen Šentjanž pa z 
Zvezdico Zaspanko. Strokovna ocenjevalka Saša Krofi bo 
izbrala najboljše skupine, ki se bodo sredi maja srečale v 
Novem mestu. N.Č.C.

Pika v brežiški knjižnici
V okviru mednarodnega dneva knjig za otroke smo v 

četrtek, 13. aprila, v Knjižnico Brežice povabili Tilko Jam
nik, avtorico knjige Pika v knjižnici, njenega ilustratorja 
Petra Škerla in priljubljeno otroško književno junakinjo Piko 
Nogavičko. V dopoldanskem času so otroci prvih razredov 
iz osnovnih šol Artiče, Brežice in Dobova spoznavali in od
krivali skrivnosti knjižnice in branja. Avtorica je otroke z 
vprašanji spodbujala k razmišljanju o tem, koliko in zakaj 
berejo, kako iščejo podatke po knjižničnem gradivu, kako 
naj se v knjižnici obnašajo ter jih s spodbudnimi mislimi 
nagovarjala k branju in obiskovanju knjižnice. Popoldanskega 
srečanja so se udeležili otroci, stari od 4 do 8 let. Bilo je 
zanimivo, poučno in prijetno. S.S.

MftPOVED!
Prireditve
27. april

Mladje nad Podbočjem - proslava ob dnevu upora proti 
okupatorju, slavnostni govornik bo Miha Butara, nekdanji 
borec 14. divizije in general major v pokoju, ob 1L uri
28. april

Brežice - potopisno predavanje “Zambija - neodkriti 
biser Afrike”, ob 19. uri, klub mladinskega centra (MC) 

Sevnica - reggae večer s projekcijo video koncertov 
Reggae sunsplash 1979 in Bob marley - Reggae in Heart- 
land, vstop prost, ob 20. uri, mladinski center
29. april

Sevnica - IMPROLIGA - nastop skupine Improplegiki 
iz Šentjurja, ob 21. uri, mladinski center
1. maj

Javorovica - proslava v počastitev praznika dela, slav
nostni govornik evropski poslanec Jelko Kacin, kulturni 
program, ob 1L uri

Planina nad Podbočjem - prvomajsko srečanje s kul
turnim programom, pozdravni nagovor Mihe Molana, pod
predsednika Združenja Sever, ob 11 .uri

6. maj
Brežice - proslava ob obletnici osvoboditve Brežic in 

širše okolice pod naslovom “Ohranjamo spomine”, slavnostni 
govornik bo dr. Ivan Kristan, ob 1L uri pri spomeniku “Kose”

Kultura
26. april

Kostanjevica na Krki - odprtje razstave 17. otroškega 
extempora, z gostom Matjažem Duhom, ob 19. uri, Lamu
tov likovni salon; po svečanosti ob 21. uri premiera filma 
Talala Hadija “Portret Lada Smrekarja”
29. april

Artiče - gala predstava v okviru folklornega festivala 
SLOFOLK 2006; gostujejo folklorne skupine “Dainava” 
iz Latvije, The “Lubuski Folk Ensemble” s Poljske, “Sev- 
emiatzi” iz Bolgarije in 0’Kleidonas iz Grčije; ob 19.30, 
Prosvetni dom

Prvomajsko praznovanje
Lisca, Šentvid - Območni odbor Zveze svobodnih sindika

tov tradicionalno posavsko proslavo ob prazniku dela orga
nizira na Lisci. Ob 1L uri bo zbrane pozdravil sevniški župan 
Kristijan Janc, slavnostni nagovor bo imel Ladislav Kaluža 
iz Sindikata delavcev trgovine, za razpoloženje pa bodo skrbeli 
Okrogli muzikanti in Nuša Derenda, Godba Ševnica ter pe
vski zbor Lisca. Novi gostinec v Tončkovem domu Anton 
Kozmus pravi, da bo dobro pripravljen na številne obisko
valce.

V brežiški občini pa je tradicionalno prvomajsko dogajanje 
vsako leto na Šentvidu. PGD Sobenja vas bo skrbelo za jedačo 
in pijačo, Godba Kapele za glasbo, župan Ivan Molan pa bo 
zbranim zaželel lepo praznovanje. B.D.

SVETNIKI - DRUŠTVO PRIJATELJEV PODEŽEUA 
GAJ, JESENICE NA DOLENJSKEM 

VABI

NA SVEČANO ODPRTJE

ETNOLOŠKO - VINOGRADNIŠKE ZBIRKE 
»VOGRINOV HRAM«,

ki bo 1. 5. 2006 OB 15. uri 
v Vršku (Brezje pri Veliki Dolini)

z naslednjim programom:

> Pozdrav predsednika sveta KS Velika Dolina
> Nastop KUD-a Slavček Velika Dolina
> Recitacija hvalnice cvičku (učenci OŠ Velika Dolina)
> Nastop Godbe na pihala Loče
> Nastop mladih harmonikarjev
> Krst hrama (g. župnik Marko Burger)
> Prerez traku na vhodu hrama
> Degustacija vin (Vinogradniško društvo Dolina-Jesenice)
> Ogled zbirke

ZA DOBRO VOLJO BO POSKRBLJENO! 
VLJUDNO VABLJENI!

ČE BO VREME SUCO, BO PRIREDITEV PRESTAVLJENA NA 2. 5. 20061
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Divje pokrajine Avganistana
Preplet puščav, ravnin ter v oblake segajoče gore, je del suhega območja zahodne in osrednje Azije. To je občutiti že pri preletu te - nam neznane dežele. Namreč nad 
Evropo in tudi večji del poti smo bili deležni poleta nad kopastimi oblaki, nad območjem Azije pa smo z zanimanjem opazovali sicer pusto pokrajino, obsijano s 
soncem, se spominjajo svoje poti na opravljaje nalog mirovne vojaške operacije v Avganistanu Miloš Žveglič, Simon Gračner, Gaber Mahovne, Marko Kopina, 
Boris Hitcthaler, Andrej Prešiček, Edvard Zakovšek in Dušan Skočaj.

Afganistan nima izhoda na 
moije. Leži vzhodno od Irana, 
s katerim deli puščavsko ozem
lje. Na severu meji s Turkmeni
stanom, Uzbekistanom in Tad
žikistanom, na jugu s Pakista
nom, z majhnim delčkom se
verovzhodne meje pa se dotika

Dušan Skočaj
tudi Kitajske. Afganistan je vel
jal za vhod v Indijo in tam čez 
je potekala tudi slavna pot pus
tolovca Marca Pola na vzhod. 
Ta pot se je imenovala tudi 
“Svilnata pot”. Podnebje v Af
ganistanu je celinsko, na severa

Gračner iz okolice Sevnice, 
desetnik Gaber Mahovne in vo
jak Marko Kopina iz okolice 
Krškega, vojaka Boris Hitctha
ler in Andrej Prešiček iz oko
lice Brestanice, poddesetnik Ed
vard Zakovšek iz Brežic ter stot
nik Dušan Skočaj, pripadnik 
LEBA Cerklje ob Krki.

“V začetnem obdobju, ki sem 
ga prebil v Kabulu pri oprav
ljanju logistične oskrbe premi
ka naših enot iz letališča Kaia 
(Kabul v Herat ter odpremi sred
stev SIKON-a 3, mi je pri 
prilagajanju na popolnoma nove 
razmere bivanja nudil pomoč 
pripadnik SIKON-a 3 višji vod
nik Toni Baznik, sicer tudi doma 
iz Brežic, kije kot izkušen “puš
čavski lisjak” poznal vse zanke 
novega okolja,” pravi Dušan 
Skočaj.

Sedež poveljstva ISAF-a je 
v Kabulu, kjer imamo tudi naša 
predstavnika, ki delujeta v štabu. 
ISAF (International Security 
Assistance Force) je pričel z 
delom že decembra 2001. Po
slanstvo ISAF-a je bilo na za
četku osredotočeno na zagotav
ljanje varnosti Kabula in njego
ve okolice, kar je ustvarilo po
goje za delo afganistanskih

Simon Gračner voznik Valuka ter HMWV-ja med opravljan
jem “Eskortinga ” v okolici Herata

in jugozahodno puščavsko, v 
gorskem svetu pa gorsko. Po
letja so vroča, razen v višjih 
legah, zime pa so hladne. Tem
perature so odvisne od nadmor
ske višine. Poleti dosežejo pov
prečno 32 in pozimi 2 do 3 
stopinje C.

oblasti in različnim mednarod
nim organizacijam, med njimi 
tudi ZN. NATO je prevzel 
vodenje sil ISAF avgusta 2003 
in je od prvotne naloge pričel 
podpirati projekt obnove pro
vinc PRT, kar pomeni postopno 
širitev področja delovanja.

Posavci v misiji ISAF
Kot je znano, smo se tudi 

Posavci nahajali na opravljanju 
nalog MVO (mirovne vojaške 
operacije) na ozemlju daljne

Slovenska kuhinja, 
kje si?

Glavna naloga FSB Arena 
Herat je logistična oskrba enot

Andrej Prešiček voznik HMWV-ja in Valuka med opravljan
jem naloge varovanja baze.
Azije. Tokrat celo v naj večjem in poveljstev vključenih v RAC- 
številu. Pri zastopanju Sloven- W. FSB (prednja podporna 
ske vojske (SV) v misiji ISAF- baza) Arena je v fazi izgradnje 
a smo sodelovali višji vodnik in se dnevno dopolnjuje z ele- 
Miloš Žveglič in vojak Simon menti višjega standarda nastani

tve, ravno tako pa smo tudi mi ko na žara kot tudi v loncu. Eden 
zagotovili klubski prostor, ime- najbolj uspešnih slovenskih ve- 
novan slovenski šotor. V njem čerovje bil, ko smo povabili svo- 
so imeli in še imajo naši pripad- je sodelavce Italijane na bograč, 
niki možnost spremljanja nacio- ki so ga zelo okusno pripravili 
nalnega dnevnika, gledanja fil- naši pripadniki iz Prekmuija.

Marko Kopina voznik Valuka in HMMV-ja pred odhodom na 
nalogo

mov z DVD/VCR predvajalni
ka, izposojo knjig iz priročne 
knjižnice, igranja družabnih iger 
in draženja v prostem času. Za 
povezavo z domačimi smo 
morali uporabiti tudi malo naše 
že tradicionalne prilagodljivos
ti; “zavohali” smo poceni in za
nesljiv način telefoniranja pre
ko italijanskega telefonskega 
distributeija. V kampu je tudi 
nekaj PX-ov, to so priročne tr
govinice, kjer prodajajo vojaške 
potrebščine, pa tudi nekaj slad-

Dražabnosti nam ni manjkalo, 
le časa zanje smo imeli bolj ma
lo, saj so v naši neposredni bli
žini še vedno obstajale nelegalne 
skupine Talibanov, ki so poiz
kušale s svojimi dejanji ustraho
vati in povzročati nemire v še 
vedno nemirnem Afganistanu.

Naše naloge v MVO
Naša enota je bila izbrana za 

MVO v Afganistanu. Zahtevnost 
nove naloge je pomenilo tudi

Edvard Zakovšek namerilec na svojem Browingu 12,7 mm

karij je moč kupiti, alkoholnih veliko dodatnega usposabljanja, 
napitkov ni. V kantini pa je mož- ki smo ga opravili pred odho- 
no vsak večer po 19. uri popiti dom. Na pripravah smo se 
tudi kakšno pivo. spoznali tudi s kulturo in živ-

Najbolj od vsega smo pogre- ljenjem v Afganistanu, obnovili 
šali domačo hrano, saj naši so- znanje angleškega jezika, pa tudi

Desetnik Gaber Mahovne na opazovalnici pri opravljanju 
svoje naloge nadzora varnostne cone okolice baze

sedje Italijani, ki so nam kuhali jezika lokalnega prebivalstva, 
obroke, pripravljajo hrano le na Sicer pa je večina Posavcev pri- 
svoj tradicionalen način, kar po- padala 20. MOTV iz Celja, 
meni testenine in testenine in zo- Kar trije - Marko, Simon in 
pet testenine z dodatki morskih Andrej - so opravljali nalogo 
sadežev. Jedi na “žlico” skoraj voznikov bojnih vozil. V upora-
ni, pa tudi krompirjevih jedi je bi so imeli dva tipa bojnih vozil 
bilo bolj malo. Zadevo smo in sicer LKOV-Valuk ter Hum- 
reševali z lastno pripravo jedi ta- mer, njihova naloga je bila pred

vsem vezana na naloge varovan
ja z vozili in njihovo vzdrževa
nje. “Trinajstica je zame srečna 
številka, saj sem z njo na pose
ben način povezan - nikoli, prav 
nikoli me ni pustila na cedilu. 
Menim, da v sodelovanju z njo 
moje vozilo slovi kot strah in 
trepet. Zato ga spoštujem in ver
jamem vanj - saj mu ni enakega 
daleč naokoli, celo sloviti Ha- 
mmer mu ne seže niti do kolen,’ ’ 
je med ostalim povedal Andrej, 
kar bi lahko dejal tudi Simon, 
ki slovi po tem, daje najmlajši 
voznik tovrstnih vozil v SV 

Poddesetnik Edvard je name
rilec na bojnih vozilih LKOV- 
Valuk in Hummer. “Pri svojem 
delu uporabljam najmočnejšo 
ognjeno moč svoje enote,” se

Pomembnost te naloge je, da za
gotavlja nenehno povezljivost s 
svojimi poveljniki, saj ti koor
dinirajo vse naloge z ostalimi 
pripadniki varovanja FSB.

Vodnik službenega vojaškega 
psa višji vodnikMiloš je pripad
nik enote za vzrejo in šolanje 
službenih psov kot inštruktor v 
Kočevski Reki. Carlo je uspo
sobljen za odkrivanje eksplozi
va in je pasme belgijski ovčar - 
mallinois. Uspešno sta opravljala 
svojo nalogo pri pregledu vseh 
vozil, ki so vstopala v bazo in 
sta predstavljala nenadomestljiv 
element varnosti. Uporaben je 
bil s svojim vodnikom tudi za 
opravljanje varnostnih nalog pri 
obiskih generalov NATA in 
pomembnejših voditeljev. Ob

Boris Hitcthaler pri opravljanju rutinske preiskave Afgani
stanca na vstopu v bazo

ponosno postavi Edvard, “to je 
mitraljez Brovving 12,7mm.” 
Razmere so v Afganistanu za
htevale predvsem večje angaži
ranje glede vzdrževanja orožja, 
pa tudi sicer je bilo njegovo delo 
neposredno vezano pri vseh na
logah, tako varovanja baze kot 
tudi spremstva konvojev. Za to
vrstno delo je vrhunsko uspo
sobljen.

volitvah, ki so potekale v tem 
času, je imel nalogo preverjanja 
volilnih skrinjic in tako zagoto
viti varen konec najpomembnej
še naloge mednarodnih sil 
ISAF-a lani v Afganistanu. Mi
loš je ponosen na svojega “so
delavca”, s katerim je uspešno 
opravil nalogo že vsaj trikrat, ko 
sta odkrila sledi eksplozivnega 
telesa, za morebitne posledice ni

Višji vodnik Miloš Žveglič in službeni vojaški pes Carlo pri 
opravljanju naloge

Desetnik Gaber je opravljal 
nalogo ostrostrelca. Njegova na
loga je specialna, saj pri svojem 
delu uporablja najmodernejše 
opto-elektronske naprave za 
opazovanje ter meijene na svo
jem orožju. Ponosen je, da je 
lahko s svojim znanjem poma
gal pri ohranitvi varnosti svojih 
soborcev, saj je nemalokrat pri
hajal v situacije, kjer sta po
membni prav razsodnost in 
pravilna ocena.

Boris je vodni vezist, kar po
meni, da skrbi za nemoteno po
vezavo med vsemi pripadniki 
svoje enote, naj si bodo v vozi
lih med opravljanjem bojne na
loge, ah na kontrolnih točkah.

imel komentaija, veijetno pa bi 
bile precej hude, saj nasprotniki 
režima uporabljajo ponavadi 
najsodobnejše eksplozivne na
prave in v prav nenormalno ve
likih količinah.

Vsi smo svoje delo opravlja
li z veseljem, saj smo kot pri
padniki sil ISAF-a pomagali 
lokalnem prebivalstvu pri vz
postavitvi osnovnih temeljev 
demokratične dražbe. Kako 
daleč od doma smo bili, niti ne 
pomislimo. Misijo smo uspešno 
opravili, se živi in zdravi vrnili 
med domače z izkušnjo, kije ne 
bomo nikoli pozabili.

Foto in besedilo: 
Dušan Skočaj
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Dobri geografi
V četrtek, 20. aprila, je na Gimnaziji Brežice potekalo 11. 

državno tekmovanje iz znanja geografije, kjer je sodelovalo 16 
osnovnošolskih in 9 srednješolskih eldp. Med osnovnošolskimi 
je Posavje zastopala ekipa iz OŠ Cerklje ob Krki, med 
srednješolskimi pa ekipa šole gostiteljice, torej Gimnazije Brežice. 
Tekmovanje, katerega finalni del je vedno vezan na obeležitev 
dneva Zemlje, sta v sodelovanju z Zavodom za šolstvo organiz
irala profesorja geografije Uroš Škof in Nataša Šekoranja.

Tekmovalci so najprej reševali posamični test iz izbrane 
geografske literature, kije bila letos vezana na širjenje puščav. 
Sledilo je skupinsko terensko delo, ki je tekmovalce vodilo 
po starem in novem delu mesta Brežice, kjer so preučevali 
mestno zgradbo, promet in mestne dejavnosti, dotaknili pa se 
tudi kmetijstva na obrobju.

Alja Račič, Klemen Srpčič in Gregor Kodrič z županom

Ekipa OŠ Cerklje ob Krki, ki sojo sestavljali Gregor Kod
rič, Klemen Srpčič in Alja Račič, pod mentorstvom Draga 
Ivanška, je osvojila odlično drugo mesto, premagali so jo le 
Litijani. Med srednjimi šolami sta I. gimnazija v Celju in Gim
nazija Novo mesto dosegli prvo mesto, Gimnazija Brežice pa 
je v sestavi Marko Bučar, Blaž Tušar in Rene Romih, pod 
vodstvom mentorja prof. Boštjana Špilerja dosegla 5. mesto.

Zal med štirimi najboljšimi, ki so si zagotovili vstopnice za 
mednarodno olimpiado v okviru mednarodnega geografskega kon
gresa letos julija v avstralskem mestu Brisbane, ni bilo Posavcev.

Prof Uroš Škof

“Peter Klepec” na obisku
V četrtek, 13. aprila, smo v našem vrtcu na že tradicional

nem pomladnem srečanju gostili babice in dedke naših otrok. 
Naši malčki so se predstavili s krajšim nastopom, nato pa je k 
nam priletel helikopter Slovenske vojske s posadko v sestavi 
Andrej Bračun, Aleš G. Ristič in Jernej Srpčič. Naši obisko
valci so spoznali tehnične značilnosti helikopterja, malčki pa 
so neznansko uživali v kabini in “pilotirali” ob ročicah in gum
bih. Za tako pestro dopoldne se iskreno zahvaljujemo g. An
dreju, očetu naše varovanke. Po veselju na obrazih naših otrok 
in zanimivi izkušnji za odrasle si takih srečanj še želimo.

Helena Zupančič, vodja vrtca

Lipa v parku
Lipa na koncu parka je bila iz dneva v dan bolj osamljena.
Že dolgo, dolgo na njene veje ni sedla čebela. Da, poleti so 

ljudje globoko vdihovali zrak in govorih:
“Kako lepo diši!”
Zdaj pa je ni nihče več opazil, zato je bila žalostna.
Veter je nekega dne opazil, daje lipa ‘zelo osamljena. Sklenil je, 

da jo bo razveselil. S sabo bo pripeljal prijateljico jesen. Ko je 
prišla jesen k lipi na koncu parka in pričela uporabljati jesenske 
barve, je lipa oživela in z veseljem razkazovala svoje nove barve. 
Ko so ljudje hodih čez park, so govorih: “Kako čudežno lepa lipa!” 

Nekateri so celo govorih:
“Lipa je od vseh dreves v parku najlepša.”
Prišel pa je čas za zimo. Vsi listi so popadali na tla, le eden 

izmed listov je pristal na klobuku dedka. Dedek je prišel domov k 
bolni babici. Babica je rekla: “To je znak, da me hpa pozdravlja. 
Kako lepo od hpe! Ko bo hpa spet ozelenela in zacvetela, bom 
ozdravela.”

In ko je babica ozdravela, je šla na sprehod in sedla pod njeno 
krošnjo na klopco ter seji zahvalila.

Mateja Jerkovič, 5. razred, OŠ Dobova

Najboljši v računovodstvu 
Brežičani

Na Srednji ekonomski šoh v Celju je potekalo 8. državno 
tekmovanje v znanju računovodstva. Tekmovanja seje udeležilo 
59 dijakov z 18 ekonomskih srednjih šol Slovenije, med njimi 
tudi dijaki Ekonomske in trgovske šole Brežice, ki so se tudi 
tokrat odlično odrezali. V priprave na tekmovanje so vložili 
veliko truda, energije in časa, zato rezultat seveda ni izostal.

Mitja Grmšek, Andreja Mirt, Lucija Govedič in Mateja Švajger

Lucija Govedič iz 2.Ce je dosegla prvo mesto v znanju na 
osnovnem nivoju in osvojila zlato, Mateja Švajger iz 2.Ae pa 
srebrno priznanje. Mitja Grmšek je dosegel drugo mesto v 
znanju na višjem nivoju in osvojil zlato priznanje, Andreja 
Mirt pa srebrnega. Oba sta dijaka 4. Ae.

Skupno so dijaki Ekonomske in trgovske šole Brežice os
vojili prvo mesto.

Mentorica Cvetka Avsec

V nevarni modrini
Priljubljena zvezdnika akcijskih fil

mov Paul Walker in Jessica Alba vas 
bosta očarala v vlogi potapljačev, ki 
iščeta izgubljene zaklade. Ko povabita 
še prijatelja (Scott Caan in Ashley 
Scott), da doživita čar tega ekstremne
ga športa, niti ne pomislita, da bi lahko 
družba v vodi, polni morskih psov, naš
la tudi legendarno gusarsko ladjo, ki 
naj bi nekoč prevažal zlato, vredno mi
lijone dolarjev. Toda njihova sreča 
traja le kratek čas, saj za njihov podvig izve tolpa zločincev, 
mlade lovce na zaklade pa bi njihovo neverjetno odkritje kmalu 
stalo življenja.

Zgodbe iz Narnije
Vstopite v drug svet in se podajte 

na priljubljeno in brezčasno pustolov
ščino C.S. Lewisa, ki jo predstavljata 
Walt Disney Pictures in Walden Me- 
dia. Neverjetno realistični efekti vam 
bodo približali podvige Lucije, Ed- 
munda, Suzane in Petra, bratov in ses
tra, ki med igranjem skrivalnic v po
deželski hiši skrivnostnega profesorja 
odkrijejo čarobno omaro in svet Nar
nije. To je očarljiva in miroljubna de

žela, v kateri živijo govoreče živali, škrati, favni, kentavri, 
velikani in druga pravljična bitja, ki jih je zlobna ledena ča
rovnica Jadis ovila v večno zimo. Ob pomoči modrega in veli
častnega leva Aslana otroci povedejo Namijo v spektakularno 
bitko in jo rešijo pred čarovnico.

Državna lastnina 2
To je zgodba o treh zloglasnih čla

nih tolpe in njihovem boju za prevla
do na ulicah Filadelfije. Beans, vodja 
tolpe in diler, ki sedi v zaporu, se bori, 
da bi svojo tolpo ohranil med vodilni
mi v mestu. Njegov glavni nasprotnik 
je Dame, moč njegove tolpe pa se skri
va v nenehnem pretoku denarja in v 
številčnosti. Sprtih strani je veliko, vsi 
želijo nadzorovati čim več ozemlja, 
zato so spopadi vse pogostejši. Loco, 
playboy iz Miamija, je tik pred izpustom na prostost. Slovi 
kot zvezdnik z veliko denarja, vendar pa mora pomiriti nekaj 
duhov iz svoje burne preteklosti. Zavezništva se sklepajo in 
razdirajo, a ker se nekatere tolpe borijo na življenje in smrt, 
so na težkem preizkusu tudi stara prijateljstva.

Rubriko je pripravila: 
VIDEOTEKA STUDIO & NELI pri vodovodnem stolpu v Brežicah

Že po slikah sodeč je jasno, da smo se premaknili v 
naslednjo sezono in sicer v sezono jesen/zima 2006/07. Res 
je, da seje pomlad šele začela, poletje je pred vrati, še se ga 
bomo naužili, ampak med nami so vedno modni 
radovedneži, ki gledajo naprej in zanje je prav tako potreb
no poskrbeti. Torej z mislimi bomo stopili v hladnejši svet, 
kar je videti po barvah in materialih. Zato se sedaj naužijte 
poletnih barv, naslednja modna sezona bo drugačna, vsaj 
na prvi pogled. Bele, črne, sive, modre, svetlo in temno 
rjave barve; kroji, ki smo jih že navajeni, vsaj nekaterih - 
ozke dolge hlače, balon krila... Seveda nas morajo materi
ali greti, nikakor ne ohlajati. Toliko za pokušino, vseka
kor bomo o tem še veliko več pisali v prihodnjih prispev
kih, zdaj pa uživajte v lepih, sončnih pomladnih dneh.
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Lea Šinko Štraus

Derma Art
LASERSKI KABINET

Trajno lasersko odstranjevanje kapilar, 
poraščenosti in pigmentnih sprememb 

(07/49- 66-044, 031 681-401)

LASERSKO ODSTRANJEVANJE:

C Perma Art)
9-66-044, GSM: 031-681-401

MOTEČIH DLAČIC 
KAPILAR NA OBRAZU 

SOLARNIHPIGMENTACU 
AKEN IN BRAZGOTIN 

BRADAVIC

IPL- LASERSKI KABINET, OBRTNA ULICA 24, BREŽICE



RAZVEDRILO
stran 12 SavaGto, 26.4.2006

HOROSKOP
OVEM

Ne sprašujte se zakaj, naredite, kar vas 
prosijo. Ali morate vedno imeti zadnjo be
sedo? Potrebni ste tudi drugim, ne bodite 
tako egoistični. Družinski potep po deželi 
konec tedna.

BIK
Ves teden boste mislili na hrano, samo 

pazite, daje ne bo preveč. Porabiti kalorije 
bo težje, saj ne boste pretirano navdušeni 
nad fizičnim udejstvovanjem, pa tudi čas vam 
ne bo dopuščal.

DVO JCKfi
Dolgo boste rabili, da boste spregledali 

probleme v partnerstvu. Teden je prime
ren za reševanje starih zamer. Sproščenost 
lahko dosežete tudi na popoldanskih spre
hodih.

RAK
Vsa družina bo na kupu, radostno boste 

dneve posvetili njim. Povabite še sorod
nika, veselje bo na obeh straneh, vzemite 
si čas tudi za tiste, ki vam povzročajo slabo 
vest.

LEV
Aktivni boste ves teden, kot da se bojite, 

da bi kaj zamudili ali da bi vas ignorirali. 
Avtoritativno se boste obnašali do mlajših 
in tistih, ki vas ne bodo poslušali. Pazite, da 
ne boste preveč samozavestni.

DEVICA
Sprostite se ob prijetnem klepetu, saj 

nekatere stvari ali opravila lahko počakajo, 
vam pa se vedno mudi. Proti koncu tedna 
boste že spet v pravem razpoloženju, saj boste 
znali poživiti svoje telo.

TEHTM1CA
Tisti, ki boste vztrajali samo v službi, bos

te občutili večjo utrujenost. Občutek nemoči 
bo večji, preženete ga lahko s pogovorom 
ali vam ljubim sproščanjem. Previdno na 
cesti!

ŠKORPIJON
Skromnost vas ne bo zanimala, raje si 

boste privoščili, kar si boste zaželeli. Mlajši 
boste sledili živahnim razpravam, v katerih 
boste tudi sami zelo dejavni, le previdno z 
zaključki.

STRELEC
Resnične misli boste skrili, obvladanje 

okolice bo v vaših rokah, pa čeprav z ma
nipulacijo. Ne bodite maščevalni do člove
ka, ki niti ne bo vedel, da vas je prizadel. 
Obeta se vam lepa romanca.

KOZOROS
Lažje se boste izmuznili opravilom, če 

boste našli pravi izgovor. Miren razmislek 
za nove načrte bo še kako potreben, saj boste 
bolj zadovoljni. V domače okolje boste vnesli 
več topline.

vodmar
Ker imate radi spremembe, boste že 

razmišljali, kaj bi vas spodbudilo in katero 
področje okupiralo za več dni. Provokacija 
bo letela iz vaših ust, pazite da ne boste koga 
preveč užalili.

RIBI
Sanjavost in nerealna pričakovanja bodo 

večja, čaka vas nekaj neprijetnih pogovorov.
Ne naložite si preveč dela, ogibajte se alko
hola, saj vas nerazsodnost lahko pelje v večje 
težave.

MAGRADMA KR1ZAMKA
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Ši ... na Dolenjskem, 
v Beli krajini in Posavju

Nagrade

Nagrade, ki jih poklanja časo
pis SavaGlas za pravilno reši
tev, prejmejo:

1. nagrada - knjižna nagrada 
Jožica Tkaučič,
Slogonsko 13, 8258 Kapele

2. nagrada - zgoščenka
Stanislav Hodnik,
Mali Kamen 31, 8281 Senovo

3. nagrada - kaseta 
Valerija Nedoh,
Cesta 4. julija 84 a,
8270 Krško

Pravilna rešitev prejšnje na
gradne križanke v vodoravnih 
vrsticah se glasi:
SIMON, ETAPA, TAROK, TRI, 
ABSINT, VELIKONOČNI, 
PRAZNIKI, ACI, LISA, SAT- 
ARAŠ, IT, EROS, VRATA, A, 
ORIGINAL, VB, ACETON, 
KEBER, MINERALOGIJA, 
ITALA, KVAKAČ.

Geslo:
VELIKONOČNI PRAZNIKI

Rešitev nagradne križanke 
pričakujemo do petka, 
5.5.2006, na naslov:
SavaGlas, Trg izgnancev 12, 
8250 Brežice s pripisom “Na
gradna križanka”.

Ob pravilno rešeni križanki na
pišite ime, priimek, točen na
slov in svojo davčno številko!

Fotokopij križanke ne upo
števamo!

Kino servis Brežice
Četrtek, 27.4., petek,

28.4., in sobota, 29.4., ob 
18.30 Ledena doba 2, animi
rani film, in ob 20.30 Pr
vinski nagon 2, erotični tri
ler; nedelja, 30.4., ob 18.30 
Čudežna varuška, komedi
ja, in ob 20.30 Brez povrat
ka 3, grozjjivka; torek, 2.5., 
ob 18.30 Čudežna varuška, 
in ob 20.30 Brez povratka 3; 
četrtek, 4.5., in petek, 5.5., 
ob 18.30 Požarni zid, akcij
ski film, in ob 20.30 Gora 
Brokeback, romantična ko
medija; sobota, 6.5., jn ne
delja, 7.5., ob 18.30 Čez 30 
in še pri tastarih, komedija, 
in ob 20.30 Požarni zid.

Kulturni dom Krško
Četrtek, 27.4., ob 19. uri 

Krvavi hostel, grozljivka 
(zaradi prizorov nasilja ogle
da filma ne priporočajo mlaj
šim od 16 let); petek, 28.4., 
ob 18. uri Hiša debele mame 
2, komedija, in ob 20. uri 
Snaha, da te kap, ro
mantična komedija; sobota,
29.4., ob 18. uri Hiša debele 
mame 2, in ob 20. uri Krvavi 
hostel; nedelja, 30.4., ob 18. 
uri Snaha, da te kap.

Kulturna dvorana 
Sevnica

Četrtek, 27.4., ob 20. uri 
Casanova, romantična-ero- 
tična komedija; sobota, 29.4., 
ob 20. uri Šušlja se..., ro
mantična komedija; sobota,
6.5., ob 20. uri Siriana, tri
ler, nedelja, 7.5., ob 20. uri 
Snaha, da te kap, roman
tična komedija.

RECEPT ZA VSAK DAM
Piščančja nabodalca 
z arašidovo omako

Sestavine:
800 g piščančjih filejev 
30 g masla
50 g arašidovega masla 
2 žlici sladke smetane 
lupina ene limone 
2 žlici jabolčnega soka 
1 dl svetle sojine omake
1 žlica vinskega kisa 
sol
10 zrn črnega popra
2 ščepca mlete rdeče paprike 
10 koriandrovih semen
4 stroki česna 
2 stebli limonske trave 
1 majhen košček ingverja 
1 janeževa zvezda

Priprava:
Piščančje fileje operemo in posušimo na 

papirnati kuhinjski brisači. Kožo in kite 
odstranimo, meso pa narežemo na kocke 
oziroma koščke. Stresemo jih v skledo. Česen 
olupimo, drobno sesekljamo in stresemo k 
mesu. Limonsko travo (ali nadomestek) 
očistimo, operemo in grobo narežemo. Za 
lešnik velik košček ingverja olupimo in 
narežemo na tanke rezine.

Na meso drobno nastrgamo limonino lu
pino. Dodamo še sojino omako, narezana li
monsko travo in ingver, jabolčni sok, kori
ander in janež. Premešamo, pokrijemo in 
mariniramo približno 4 ure; vmes meso ne
kajkrat premešamo. Meso, limonsko travo in 
po malo ingveija izmenoma nataknemo na 
lesene paličice. Nabodalca na hitro spečemo 
na vročem žaru. V ponev damo arašidovo 
maslo. Prilijemo 2 dl vode, dodamo marina
do, sladko smetano, kis in mleto rdečo papri
ko. Začinimo s soljo in sveže mletim črnim 
poprom ter dobro prevremo, da dobimo gosto 
omako. Nabodalca ponudimo skupaj z 
omako, lahko tudi s kosom dobrega kruha 
ali/in s poljubno presno zelenjavo.

Postrv z zelišči na žaru

Sestavine:
4 postrvi
6 žlic olivnega olja
1 limona 
sol
beli poper v zrnu
2 stroka česna
4 vejice pehtrana 
4 vejice peteršilja 
6 lovorovih listov 
1 žlička suhih provansalskih zelišč 
oglje

Predpriprava:
Pripravimo žar, zakurimo in primemo 

segrejemo oglje. Ribe očistimo, operemo 
pod tekočo hladno vodo in obrišemo do su
hega. Znotraj in zunaj jih natremo s soljo in 
sveže mletim belim poprom. Limono ope
remo pod vročo vodo, obrišemo do suhega 
in narežemo na tanjše krhlje.

Priprava:
Vsako ri-

bo nadenemo
s po vejico
pehtrana in
peteršilja, s
po enim lo-
vorovim lis- ... iS

Mtominznare-
zano limono.

Preostala S?lovorova lis- O
ta drobno pc
zdrobimo in K
skupaj s pro
vansalskimi

r

zelišči stresemo v olje. Česen olupimo in 
stremo v olje.

Ribe premažemo z odišavljenim oljem in 
zložimo v mrežico za pečenje rib ali na na
oljeno rešetko z žara. Po vsaki strani jih 
pečemo 5 do 8 minut. Ribe ponudimo z 
(zeliščnim) maslom ali/in piknik omako, z 
listnato solato in domačim kruhom.



speedway

Žagar šesti na veliki 
nagradi Slovenije

Krško - Danec Nicki Pedersen je zmagovalec prve letošnje dirke svetovnega prven
stva posameznikov v speedwayu. Na preizkušnji za veliko nagrado Slovenije v 
Krškem je 2. mesto osvojil Avstralec Jason Crump, tretji pa je bil Poljak Tomasz 
Gollob. Svetovni prvak Šved Tony Rickardsson je bil v finalu četrti. Od sloven
skih predstavnikov se je najbolje odrezal Matej Žagar, ki se je uvrstil v polfinale 
med najboljših osem, na koncu je osvojil 6. mesto, Matej Ferjan pa je nastope 
končal po predtekmovanju na 14. mestu.

Za najboljšega slovenskega 
voznika Žagarja je bila odlo
čilna prav zadnja, 20. vožnja 
predtekmovanja. V prvih treh 
vožnjah je zbral samo tri točke, 
v tretji je bil celo četrti, tako da

krat je po startu Rickardsson 
ostal pred slovenskim moj strom, 
tako je kljub poskusom napadov 
ostalo do cilja in kot tretji se je 
Žagar poslovil od finala.

“Dirka je bila težka in trdo

kot Žagar, z le nekaj točkami iz 
prvih voženj; tudi okvara mo
torja mu je pokvarila uvrstitev 
in s skupno tremi točkami je tek
movanje končal na 14. mestu.

Naslednja dirka, druga od 
desetih v koledarju SGP, bo 
preizkušnja za VN Evrope v 
poljskem Wroclawu 6. maja. 
Naslednja dirka, ki jo prirejajo 
v Krškem, pa bo 10. junija 2006 
za zlati znak občine Krško.

atletika
Križnikova, Rovan in 
Špiler na najvišji 
stopnički

Brežice - Damjan Zlatnar
(Mass) je prvi dan atletskega 
ekipnega prvenstva Slovenije v 
Brežicah v teku na 110 m ovire 
s časom 13,84 že v prvi tekmi 
poletne sezone presegel normo 
(13,88) za nastop na evrop
skem prvenstvu, ki bo avgusta 
v Goeteborgu. Marina Tomič 
(Kladivar) je na 100 m ovire s 
časom 13,86 dosegla najboljši 
izid med članicami, zmagala pa 
je na tej razdalji tudi brez ovir 
(12,28).

V metu kladiva je Lucija 
Križnik (FIT Brežice) s 56,93 
m izboljšala slovenski rekord 
za starejše mladinke in še dru
gič potrdila normo za mladins
ko SP v Pekingu. Jure Rovan 
je zmagal v skoku s palico 
(5,23 m). Marko Špiler (FIT 
Brežice) pa je zmagal v metu 
krogle z rezultatom 13.92.

Matej Žagar v vodstvu

je pred drugim delom predtek
movanja pravzaprav moral 
zmagovati, če je želel še ostati 
v konkurenci. Delo je odlično 
začel v svoji četrti vožnji, ki jo 
je dobil, še bolje pa nadaljeval 
v svoji peti in obenem zadnji v 
predtekmovanju. Čeprav sta bi
la ob njem Tony Rickardsson 
in Leigh Adams, izračun tek
mecev pa je pokazal, da mora 
slovenski prvak za polfinale 
najbojše osmerice zmagati, se 
ni ustrašil. Odločna vožnja, pre
hitevanje Rickardssona in 1. 
mesto sta na noge spravila šte
vilne navijače na tribunah sta
diona Matije Gubca. Žagar si 
je tako priboril polfinale, kjer 
pa je nato spet naletel na ve
likega Rickardssona, kasnej
šega zmagovalca Nickija Pe- 
dersena in presenetljivo dobre
ga najmlajšega udeleženca ka
ravane SGP, švedskega Brazil
ca Antonia Lindbaecka. To-

Foto: Veljko Jukič

sem garal za svojo uvrstitev. 
Zelo sem zadovoljen z doseže
nim, še posebej, ker mi v prvih 
treh vožnjah ni šlo najbolje. V 
odločilni vožnji se tudi nisem 
obremenjeval s tem, da moram 
premagati Rickardssona, na
vsezadnje voziš zase in po
membne so le tri točke,” je Ža
gar ocenil nastope v prvem de
lu. Priložnost za še kaj več in 
morebitno ponovitev lanskega 
uspeha, ko je bil tretji, je imel 
v polfinalni vožnji, a se mu ni 
uspelo prebiti na eno od prvih 
dveh mest: “Proga je bila trda 
in prehitevanje po zunanjih po
zicijah je bilo težko. Čakal sem 
na svojo priložnost, na napako 
tekmecev, ki pa je ni bilo. Kljub 
vsemu pa sem z doseženim zelo 
zadovoljen.”

Drugi slovenski predstavnik 
Matej Ferjan, na dirki je nas
topil s povabilom organizator
jev, je začel v podobnem slogu

motokros
Gerčar deseti

Brežice - Na uvodni dirki za evropsko mladinsko prvenstvo 
v motokrosu v razredu do 125 cm3 je v Brežicah zmagal Itali
jan Marco Madii pred rojakoma Pierfilippom Bertuzzom in 
Gianluco Martinijem. Najboljša slovenska predstavnika sta bila 
Klemen Gerčar na 10. in Rok Bekanovič na 11. mestu. V 
prvi vožnji seje kar nekaj tekmovalcev zapletlo takoj po startu, 
a na srečo brez posledic. Klemen Gerčar sprva ni bil med 
najhitrejšimi, vendar je svoj zaostanek kmalu zmanjšal in v prvi 
vožnji dosegel 4. mesto. Za stopničkami je zaostal le slabih pet 
sekund. V drugi vožnji je slovenskim tekmovalcem kazalo še 
bolje. Gerčar je bil skoraj vso vožnjo na odličnem 3. mestu, 
nato pa je v zadnjem krogu zdrsnil na 10. mesto. Najboljši 
Slovenec je bil tako Bekanovič na 6. mestu. V zadnji, tretji 
vožnji je Bekanoviču odpovedal motor. Gerčar je bil po slabšem 
začetku na 20. mestu, do konca pa je napredoval na 15. Gerčar 
je bil skupno na 10. mestu, Bekanovič pa mesto za njim.

Klemen Gerčar Foto: Veljko Jukič
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Krojili slovenski vrh
Ljubljana-Največ odličij s 15. državnega prvenstva v strel

janju z zračno pištolo za mlajše mladince je odšlo v Posavje. 
Ekipno so mladi Brežičani z novim klubskim rekordom 1016 
krogov osvojili načrtovano 2. mesto, z osvojitvijo 3. mesta pa 
so prijetno presenetili Sevničani, ki v letošnji mladinski ligi 
sploh niso sodelovali in so bili širši slovenski strelski javnosti 
povsem neznani. Zadeli so 1005 krogov. Tudi 2. mesto nji
hovega najboljšega posameznika Klemena Juvana je bilo pra
vo mala senzacija, za katero je komaj 14-letni mladenič iz 
Sevnice zadel kar 360 od 400 možnih krogov. Tik pod 
stopničkami je na nehvaležnem 4. mestu s 352 krogi pristal 
najboljši Brežičan Tadej Sečen. Brežičani so nastopili v posta
vi Tadej Sečen, Marko Pšeničnik, Martin Pešec in Vladimir 
Selest, medtem ko so za Sevničane streljali Klemen Juvan, 
Simon Kolman in Boštjan Kunšek.

Posavke so bile zelo uspešne tudi v konkurenci mlajših 
mladink. Brežičanka Gabrijela Pešec je z doseženimi 352 kro
gi morala priznati premoč le letošnji državni rekorderki Mojci 
Porš iz Velenja, Sevničanka Mojca Kolman pa je s 347 krogi 
pristala na 3. mestu. Druga Brežičanka Simona Kolman je 
bila sedma. S puško sta nastopila še Brežičana Jernej Jurkas 
in Peter Kršlin, ki sta pristala v drugi polovici tekmovalcev.
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Nissanov Pathfinder je po
novno na stezi! Sodobnejši in 
elegantnejši kot kdajkoli. Da
nes so steze vse bolj asfaltne 
in urbane, pretežno tudi širo
ke avtoceste in Pathfinder je 
svoje obnašanje, udobje in 
videz robustnega terenca pri
lagodil predvsem bolj pri
jaznim, civiliziranim pogo
jem uporabe. Oglatost izrazi
to dolgega, širokega in viso
kega terenca je očitna. Težnjo, 
da bi se po voznih lastnostih 
približal osebnim avtomobi
lom, izraža limuzinska not
ranjost in bogata oprema, na
menjena petim do sedmim 
potnikom. Zvočna zaščita je

triatlon
Odlično v sezono

Kočevska Reka - Preteklo 
soboto se je začela triatlonska 
sezona v Sloveniji z duatlonom 
za slovenski pokal v Kočevski 
Reki. Med udeleženci sta bila tudi 
tekmovalca Multisport kluba iz 
Krškega, ki sta se odlično odreza
la. Nina Mandlje zmagala med 
mlajšimi mladinkami, Blaž 
Žmavčič pa je osvojil 4. mesto 
med kadeti. V nedeljo pa sta v 
Labinu na Hrvaškem, kjer je bilo 
odprto hrvaško državno prven
stvo v duatlonu, osvojila Zma- 
včič 3. mesto, Mandlova pa ab
solutno?. mesto.

plavanje
Kerin soliden

Egipt, Združeni arabski 
Emirati - Plavalec krškega Ce
lulozama Rok Kerin seje minu
li teden udeležil kar dveh tekem 
za svetovni pokal v daljinskem 
plavanju. Slovenskebarve je naj
prej zastopal na 10-km razdalji v 
egiptovskem Ein El Soknahu, 
kjer je nastop zaradi zdravstvenih 
težav žal končal predčasno, zato 
pa je toliko bolje nastopil minuli 
petek v Dubaju (Združeni arab
ski Emirati), ko sije priplaval 16. 
mesto. Rok si je tako priplaval 
drugo najboljšo uvrstitev na tek
mah svetovnega pokala.

Klemen Juvan, trener Danilo Petrin, Mojca Kolman, Simon 
Kolman in Bojan Kunšek

AVTOnOBlLIZEH

Motor:
- vrstni, štirivaljni turbo- 
diesel
- prostornina: 2488 cm3
- največja moč: 174 KM 
(128 kW)
- navor: 403 Nmpri 2000/min

Nissan Pathfinder
za terenca odlična, potovalne 
hitrosti na avtocesti so lahko 
visoke. Zlahka previsoke! 
Vozne lastnosti pa so že zelo 
blizu limuzinskim. Tudi po
čutje je kljub visokemu težišču 
in še vedno občutni togosti 
terenca na ravni karavanov 
višjega razreda. Prostora je 
ogromno, ne samo za potni
ke. Ob podrti drugi in tretji

vrsti sedežev ter sovozniko
vem sedežu lahko ustvarimo 
prostor za prtljago v skupni 
dolžini 2,8 m. Funkcionalno, 
ne samo estetsko zasnovana 
armaturna plošča skriva tri 
različne predale. Zanimiva sta 
tudi predala ob straneh tretje 
vrste sedežev. Za dragocenej
še predmete, fotoaparate ali 
kamere, ki naj bi bili očem

skriti, je namenjen predal pod 
drugo vrsto sedežev.

V Pathfinderju se običajno 
ne vozimo sami. Ponavadi 
smo v družinskem vzdušju in 
družinski člani si lahko pri
voščijo marsikaj, od športne 
opreme do karkoli drugega. 
Pathfinder v osnovi ohranja 
DNA terenca in Nissan ima na 
tem področju več kot 50-let- 
ne izkušnje, ki jih nadgrajuje 
inteligentni sistem elektron
skega pogona na štiri kolesa 
ALL-MODE 4x4. S pomočjo 
rotacijskega stikala na arma
turni plošči, ki je zamenjal 
klasično ročico, so na izbiro 
štiri načini prenosa - ekono-

Zmogljivosti:
- naj višja hitrost 175 km/h 
-pospešek 0-100 km/h: 11,5 s
- kombinirana poraba (pro- 
izvajalec): 9,01/100km
- testno povprečje:
10,8 1/100 km

mični samo na zadnji par ko
les, druga pozicija je za pro- 
aktivni in aktivni samodejni 
način, ki glede na razmere na 
cesti prilagaja porazdelitev 
prenosa med zadnji in prednji 
par v razmerju 50:50. Tretja 
možnost 4H za vožnjo po laž
jih neasfaltiranih, zasneženih 
ali blatnih površinah in četrta 
4L za najzahtevnejše terene. 
Nizko razmerje zagotavlja kar 
naj večjo moč in oprijem pri 
vzpenjanju ali spuščanju po 
strmih naklonih ali težjih te
renih, kakršni so pesek ali glo
boko blato in sneg. Razpolo
ženje v Pathfinderju nam bo

težko kaj pokvarilo, saj us
tvarja občutek, da vedno naj
de pravo pot. Tudi iz teren
skih zagat.

Nissan Pathfinder vliva za
upanje tudi na cesti. Ne brez 
razloga. Stabilnost in lego na 
cesti poleg 17-palčnih koles 
omogočata tudi sistem elek
tronskega nadzora stabilnosti 
ESP in ABS z elektronsko 
porazdelitvijo zavorne sile 
EBD ter ojačevalnikom zavor
ne sile, ki pri nenadnem zavi
ranju zmanjša zavorno pot za 
15 odstotkov. 2,5-litrski tur- 
bodizel je ob velikosti vzbujal 
največ pomislekov, vendar jih 
je že po nekaj kilometrih 
popolnoma ovrgel. Živahnost 
motorja potrjujeta tako 
pospešek kot končna hitrost, 
med pozitivne značilnosti, ki 
jih ni ravno malo, pa sodi še 
(ob upoštevanju velikosti) 
dokaj zmerno povprečje pora
be, ki sega od 8,2 do 11 litrov.

Aleksander Krebelj
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Brežice

Novice iz občine Brežice

Župan občine Brežice 
Ivan Molan je v torek 
18.4.2006 sprejel pobudnike 
peticije za izgradnjo nove 
gimnastične telovadnice v 
Brežicah. Ob tem je poudaril, 
da se Občina Brežice zaveda 
problema, kije povezan z ob
jektom stare trgovske šole, 
kjer brežiški telovadci trenira
jo. Omenjeni objekt naj bi 
Občina Brežice prodala, a le 
pod pogojem, da je telovad
nemu društvu Sokol dovol

jeno treniranje, dokler ne bo 
zagotovljen oz. najden prime
ren prostor za njihovo delo
vanje.

Dominik Černelič je pou
daril, da gre za mladinsko pe
ticijo, ki ni formalne narave, 
temveč gre le za obveščanje 
in seznanjanje javnosti o prob
lemu, s katerimi se soočajo v 
telovadnem društvu Sokol. 
Izpostavil je predvsem željo 
mladih po dostojnih pogojih 
za njihovo kakovostno izva
janje prostega časa v okviru 
oziroma znotraj interesnih 
dejavnosti, kamor sodijo tudi 
treningi gimnastike in akro
batike ter drugih dvoranskih 
športov. Na dolgoletno tradi
cijo telovadnega društva So
kol sta opozorila tudi Zdenka 
Grubič in Jože Senica, ki sta 
sočasno opozorila še na po
membnost gimnastičnih iger, 
s katerimi otroci že v zgod
njem otroštvu pridobijo os

nove motorike.
Zahteve telovadcev ne pre

segajo 350 m2 prostorov, na
menjenih vadbi, ob urejenih 
spremljevalnih prostorih, s 
čimer bi pridobili primeren 
objekt za organizacijo po
membnih mednarodnih tek
movanj, ki bi si jih klub s 
100-letno tradicijo vsekakor 
zaslužil.

Po predstavljenih proble
mih mladih telovadcev in nji
hovih trenerjev je župan ob
čine Brežice Ivan Molan pred
stavil idejo o predvideni grad
nji treh športnih objektov - 
športne dvorane pri Osnovni 
šoli Brežice, manjše telovad
nice pri Ekonomski in trgovs
ki srednji šoli Brežice ter ši
ritev obstoječe telovadnice pri 
Gimnaziji Brežice. V enem 
izmed omenjenih športnih ob
jektov naj bi se prostor zago
tovil tudi za potrebe telovad
nega društva Sokol Brežice.

Občina Brežice se zavzema za 
večnamenske športne dvora
ne, kjer bi bila omogočena 
vadba športnikom različnih 
športnih panog, s čimer naj bi 
bili omogočeni najboljši po
goji, katerih posledica so 
potem tudi dobri uspehi naših 
športnikov. Način izražanja 
nezadovoljstva s pogoji za tre
niranje preko podpisovanja 
peticije se županu ni zdel na
jbolj primeren zaradi neštetih 
drugih možnosti, preko kat
erih lahko širšo javnost in ce
lotno lokalno prebivalstvo sez
nanimo s težavami, s kateri
mi se srečujemo.

Po zmagi brežiške ekipe na 
državnem tekmovanju “Mla
di in kmetijstvo 2006” je žu
pan Občine Brežice Ivan 
Molan sprejel in simbolično 
obdaril člane zmagovalne 
ekipe - Lidijo Petan, Roka 
Černeliča in Jureta Žnider
šiča ter njihovo mentorico

Marijo Levak.
Županje ob sprejemu pou

daril pomembnost znanja mla
dih ljudi in to na vseh podro
čjih. Zmaga naše ekipe na dr
žavnem tekmovanju je velika 
promocija tudi same občine 
Brežice, kjer se kmetijska pa
noga sooča z velikimi težava
mi, a kljub temu vsi verjame
mo in upamo na razcvet.

Ob upoštevanju, da imajo 
tudi mladi ljudje željo po delu 
v kmetijstvu in da so se tako 
uspešno izkazali na državnem 
tekmovanju, se ni bati, da nam 
v prihodnosti ne bi uspelo pri
dobiti pravih programov in 
projektov, ki bi prinesli tudi 
želene rezultate. Vsak uspeh 
za sabo prinese tudi nove ob
veznosti in eno takih je tudi 
organizacija državnega tek
movanja “Mladi in kmetijst
vo 2007” v občini Brežice. 
Čestitke ob omenjenem uspe
hu je bila deležna tudi men

Ivan Molan
torica, ki se je županu zahva
lila za vsakoletno finančno 
pomoč ob izvedbi občinskih 
tekmovanj ter regijskih tek
movanj, ki se v naši občini 
zvrstijo vsaka tri leta. Prav 
tako pa je že nakazala željo 
po sodelovanju tudi v prihod
nje, predvsem pri realizaciji 
državnega tekmovanja pri
hodnje leto, župan Ivan Molan 
je pomoč tudi obljubil.

občinski svet brežice

Ob dnevu upora proti okupatorju 
čestitamo

in želimo prijetno praznovanje 
praznika dela.

• Občinski odbor SDS Brežice

*LDS
LIBERALNA DEMOKRACIJA 

SLOVENIJE

Novo vodstvo 00 LDS 
Brežice

Člani občinskega odbora 
(OO) LDS Brežice so v po
nedeljek 10.4.2006 zaključili 
volilni zbor članic in članov, 
kije potekal v dveh delih. Na 
prvem delu zbora, ki je bil 
21.2.2006, šobila sprejeta no
va Pravila delovanja OO ter 
Poslovnik o delu zbora članov 
OO. Na drugem delu pa je bilo 
izvoljeno novo vodstvo in 
sprejeta programska izjava.

Za. predsednika OO LDS 
Brežice je bil izvoljen g. Jože 
Baškovič, za podpredsednika 
g. Branko Blaževič in za sek
retarja g. Uroš Škof. Izvolje
nih je bilo tudi pet članov 
izvršnega odbora in sicer 
Branko Amšek, Jože Avšič, 
Rok Kostanjšek, Ferdo Pinte
rič in Stane Tomše.

S programsko izjavo so 
članice in člani soglasno za
vezah novo vodstvo, da bo de
lovalo v skladu s pravili in 
programom Liberalne demo
kracije Slovenije, v skladu z 
odločitvami in usmeritvami 
organov stranke. Pozdravili 
so odločitev vodstva Liberal

ne demokracije Slovenije, da 
stranka ostaja še naprej aktiv
na opozicijska stranka, kakor 
kaže sedaj - tudi edina v 
državi.

V predvolilnem letu bo 
Občinski odbor Brežice delo
val tako, da bo dosegel čim 
boljši volilni rezultat, kar se 
ocenjuje, da je pod novim

vodstvom tudi realno pričako
vati. Najkasneje v mesecu ma
ju se bo članstvo ponovno se
stalo ter obravnavalo in spre
jelo podroben program za lo
kalne volitve, tako v vsebin
skem kot tudi operativnem 
delu. Občinski odbor bo na 
lokalni ravni deloval razvoj
no, v korist občank in obča
nov, na tej osnovi pa se bo v 
prihodnje in po potrebi pove
zoval v lokalnih koalicijah in 
partnerstvih. O tem bo odlo
čalo celotno članstvo na pred
log vodstva OO.

Predsednik O O LDS Brežice 
Jože Baškovič

Spoštovani,

po krajšem premoru smo se 
odločili, da vas tudi mi ob
vestimo o naših aktivnostih 
zadnjih tednov. Zagotovo lah
ko postavimo na prvo mesto

naša prizadevanja za ustano
vitev fakultete za turizem, za 
kar upamo, ni več nobenega 
dvoma. Ker si resnično želi
mo prodoren in hiter gospo
darski razvoj naše občine, smo 
podprli enotni Zavod za turi
zem in malo gospodarstvo. V 
tem vidimo enkratno prilož
nost, da vsi, ki hočejo in zna
jo, lahko konstruktivno pri
spevajo k ideji napredka in se 
dejavnosti ne ločujejo zaradi 
individualnih interesov. Konč
no je podpisano tudi pismo o 
nameri za razrešitev prostor
skih pogojev gimnazije v 
Brežicah.

Zelo pomembno interesno 
področje naše občine so vrtci 
in ob tem ustvarjanje pogojev 
za življenje mladih družin. 
Menimo, daje potrebno zago
toviti vsakemu otroku bivan
je v predšolski strokovni us
tanovi, saj je to pomembnejše 
življenjsko obdobje otroka. 
Zato je potrebno ohranjati ka
kovostne standarde, tako na 
področju kadrov kot tudi or
ganizacije in materialnih po
gojev.

Pomembno je še poudariti, 
da so naša prizadevanja uspeš
na tudi na področju urejanja

infrastrukture. Z veseljem 
ugotavljamo, da se je pričela 
sanacija ceste na relaciji Bre- 
žice-Bizeljsko, čeprav smo po 
tihem pričakovali, dajo bodo 
razširili in bolj utrdili banki
ne.

Na zadnjih sejah smo spre
jemali še nekaj pomembnih 
odločitev, za katere upamo, da 
bodo prispevale k vidnejšem 
napredku občine, kot na pri
mer imenovanja predstavni
kov v odbor za lokalno part
nerstvo - ARAO, predlog pre
oblikovanja organizacijske 
strukture regionalne razvojne 
agencije, odlok o ustanovitvi 
sveta regije Posavje, predlog 
odloka o ravnanju s komunal
nimi odpadki in nekatere 
spremembe zazidalnih načr
tov.

Naša iskrena želja je, da bi 
bile pomembne razvojne pri
ložnosti naša skupna vizija, saj 
je to edina garancija napred
ka.

Naj bodo prvomajski praz
niki priložnost za oddih in 
snovanje novih pričakovanj.

Za LORKS 
mag. Stanka Preskar

SLS.
Slovenska ljudska stranka

www.sls.si

pum
posavska, unija

DeSUS
tse general

^1LgHiAMTUiil
SOCIALNI

Predsedstvo SD seje odlo
čilo za pristop k Partnerstvu 
za razvoj, ki ga tvorijo vse par
lamentarne stranke in pred
stavnika narodnosti razen 
LDS. Taka odločitev je med 
našimi člani in drugimi priča
kovano vzbudila različna 
mnenja. Ker je čas odločanja 
sovpadal z zapleti pri spreje
manju t.i. vojnih zakonov, kjer 
koalicija spet ni spoštovala sk
upnega dogovora, so bili 
pomisleki toliko bolj upra
vičeni. Zakaj seje predsedstvo 
kljub temu odločilo za podpis 
tega sporazuma? Ker se zaveda
mo nujnosti sprememb. Ker 
smo zagovorniki dogovarjanja 
in menimo, da se nam tako 
odpira možnost vplivati na 
pripravo takih zakonov, ki bodo 
ob zagotavljanju gospodarske 
rasti ohranjali tudi socialno 
državo, kar je program social
ne demokracije. Ker želimo več 
moči usmerjati v prihodnost 
kot v poglabljanje razdvajanj. 
Ker stranka lahko izstopi, če 
ugotovi, da v tem partnerstvu 
ni mogoče tvorno sodelovati 
oz. se distancira od odločitev, 
kijih ne podpira, in o tem tudi 
seznani javnost. Ker pristop k 
partnerstvu nikakor ne pomeni 
vstopa v vladno koalicijo. Pred
sednik Pahor in predsedstvo 
SD se zavedata tveganosti te 
odločitve, zlasti ker je dosedan
je ravnanje parlamentarne ko
alicije do opozicijskih pred
logov največkrat grobo, da ne 
omenjamo prav nasilnega kad
rovskega zavzemanja vseh 
pozicij, od gospodarstva do 
družbenih dejavnosti in me
dijev. S tem korakom Socialni 
demokrati dokazujemo, da smo 
stranka, ki želi, če bo možno, 
tvorno delovati v korist držav
ljank in državljanov. Ti pa bodo 
tudi najbolj jasno ocenili smi
selnost našega ravnanja.

Milena Jesenko

N Si
Nova Slovenija
Britanska l/odska stranka
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Poslušalec je pred časom 
izpostavil vprašanje, kdo je 
odgovoren za čiščenje kana
lov na melioracijskem obmo
čju; pravi, da so že nekajkrat 
odšteli denar, da bi se to ure
dilo, pa se doslej še ni. Vse je 
že precej zaraščeno z gr
movjem, tudi poti.

Pozanimali smo se na kme
tijskem ministrstvu, od koder 
so nam posredovali naslednji 
odgovor: “Kljub sprejetem 
zakonu v letu 1996, je sistem 
pobiranja sredstev zaživel šele 
v letu 2003. V okviru odmere 
2004, ki seje izvedla v novem
bru in decembru leta 2004, je 
bilo vsega skupaj vključenih 
približno 240 melioracijskih 
sistemov. Pobiranje sredstev je 
praktično že zaključeno, reše
nih je večina pritožbenih za
dev, tako da so izpolnjeni vsi 
pogoji, da se izvedejo tudi 
vzdrževalna dela. Do sedaj je 
bilo zbranih okrog 113 mili
jonov SIT. Na območju Up
ravne enote Brežice so se v 
okviru odmere 2004 pobirala 
sredstva na štirih melioracij
skih sistemih.

Na približno 100 melio
racijskih sistemih (med kateri
mi so tudi vsi štirje sistemi na 
območju UE Brežice) pred
videvajo, da naj bi bila vzdr
ževalna dela zaključena leta 
2006.

Poslušalka je v oddaji opo
zorila na referendum o po
vračilu stroškov za telefons
ko napeljavo; pravi, da bi naj 
to povračilo bilo izvedeno 
letos, pa še ni, zanimajo, kdaj 
bo.

Pristojni so odgovorili, da 
je vlada že sprejela predlog 
novele zakona o vračanju vla
ganj v javno telekomunika
cijsko omrežje, s katerim želi

odpravit} določene nepravil
nosti, ki so se pokazale med iz
vajanjem zakona in zato ni bilo 
mogoče doseči namena zakona. 
Zakon med drugim razširja 
podlago za dokazovanje obsto
ja pravic do vračila vlaganj. S 
predlagano novelo zakona se 
razširja podlaga za dokazovan
je obstoja pravic do vračila vla
ganj. Kot je pojasnil minister 
Vizjak, bo mogoče pravico do 
vračila vlaganj dokazovati tudi 
z računi in drugimi verodostoj
nimi listinami in dokumenti. Kot 
pomembno novost je izpostavil 
še upoštevanje stroškov pri- 
ključnine pri izračunu upra
vičenega zneska vračila. Pred
log novele zakona določa tudi 
skrajne roke za pripravo pisnih 
poravnav. Za zahtevke, ki so bili 
vloženi do 7. decembra 2004, 
je skrajni rok 30. september 
2006, za zahtevke, ki so vloženi 
na novo v skladu s predlogom 
tega zakona, pa je rok do 30. no
vembra 2006.

Poslušalka je pred časom iz
postavila kar nekaj bodic, ki 
zadevajo Bizeljsko, od novih 
imen krajev, krajevnih oznak, 
ki jih za te kraje ni, novega 
poimenovanja ulic, ostala je le 
Kumrovška, ki bi ji lahko rek
li tudi “samajama”. Meni, da 
bi o vsem tem bilo potrebno 
seznaniti ministra za okolje in 
prostor in ministra za gospo
darstvo, da bi se to upoštevalo 
pri izdelavi strateškega plana 
Slovenije, sicer bo življenje še 
težje, kot je sedaj.

Odgovor so nam posredova
li z Občine Brežice in zapisali, 
da seje vas Bizeljsko preimeno
vala v ulični sistem v začetku 
80 let na pobudo krajanov z na
menom, da se Bizeljsko razdeli 
na manjše teritorialne enote in 
na ta način zagotovi lažje in

preglednejše delitev samega 
naselja Bizeljsko. Na ta način 
je lažje lociranje - npr. dosta
va pošte, urejanje vseh pose
gov na cestah in ostalih pose
gov v prostor. Ostalih enajst 
vasi je ostalo nespremenjenih 
še danes.

Skozi center Bizeljskega 
poteka regionalna cesta R- 
219, ki je v pristojnosti države. 
Za vse posege ob tej cesti, kar 
velja tudi za postavitev ne
prometne signalizacije, izda
ja soglasja Direkcija za dr
žavne ceste. Podane so bile 
nekatere zahteve za postavitev 
tabel ob prej navedeni cesti za 
označitev naselij znotraj KS 
Bizeljsko, vendar direkcija ni 
akceptirala vseh zahtev iz raz
loga, ker se ob regionalni ces
ti lahko označujejo kraji, ki iz
polnjujejo določene pogoje 
(število prebivalcev). Ozna
čitev posameznih ulic lahko 
pričakujemo v prihodnosti, saj 
trenutno v KS Bizeljsko po
tekajo večje investicije kot je 
izgradnja OŠ Bizeljsko, pre
kritje objekta KS ter nujna 
sanacija krajevnih poti. Ko se 
bo pristopilo k označevanju 
ulic, bo potrebno narediti elab
orat za celo občino in pristo
piti k enotnem označevanju.

Občina Brežice in KS Bi
zeljsko sta že več let po
skušali urediti zadevo, vendar 
je potrebno poudariti, da je 
zemljišče pred pošto oz. lekar
no v lasti Vinogradniško vi
narske zadruge Bizeljsko. Do 
sedaj ni bilo možno od zadru
ge pridobiti soglasja, zato 
tudi ni bilo možno sanirati 
platoja pred pošto. Ponovno 
bomo poskušali od Upravne
ga odbora VVZ Bizeljsko pri
dobiti soglasje in zadevo ure
diti v dobrobit vseh krajanov 
Bizeljskega.

NAROČILNICA
SAVA GLAS - časopis za širšo posavsko deželo 

Trg izgnancev 12, 8250 Brežice 
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Fax.: 07-49-91-253
Elektronska pošta: komerciala@radio-brezice.si 

Naročam/o časopis SAVAGLAS 

Ime in priimek 

Podjetje(naziv in naslov)

Davčna številka podjetja 

Zavezanec za DDV

Kraj Poštna št.

Ulica Telefon

Datum Podpis

Število izvodov

Naročnina skupaj s PTT stroški znaša 210 SIT oz. 0,88 EUR 
preračunano po centralnem tečaju na izvod. Naročniško 
razmerje je sklenjeno za najmanj eno leto. Preklic naročnine 
je možen samo pred novim obračunskim obdobjem.

mali oglasi

Prodajamo razne ciprese, 
okrasno drevje in grmičev
je. Ciprese za živo mejo so 
v akciji.
Vrtnarstvo Platana, telefon: 
49-20-391 ali 041-564-621.

X£SOD(OQ/
BREŽICE d.d.

Lesokov Brežice d.d.
poslovalnica Brežice
Cesta bratov Cerjakov 43 
8250 Brežice

Tel.: 07/49-61-232

mm mmmm pqhi$m
m m. mm m m nam mm

Okna Glin Žagarstvo, vrata Liko Vrhnika, strešna okna 
Velux, laminatni in gotovi parketi Haro, kljuke Frascio, 

suhomontažni sistemi Knauf in naravni kamen.

tyi§@M poram s
Izkoristite čas ugodnih nakupov!

S tradicijo in kakovostjo vedno z vami Lesokov Brežice.

4-

Krizni center za otroke 
in mladostnike Krško

CKŽ105, Krško 
041-886-208, 07/49-05-177

Ko si v stiski, ko nekoga potrebuješ, 
ko imaš težave doma..., 

lahko pokličeš ali prideš na pogovor, 
lahko pa pri nas tudi ostaneš. 

Dosegljivi smo 24 ur na dan vse dni v letu!

KANAL 2000
informativni TV kanal v občini Sevnica

ZAHVALA
Pomlad bo na naš vrt prišla 
in čakala, da prideš ti, 
in sedla bo na rožna tla 
in jokala, ker te ni.

Ob izgubi našega dragega

FRANCA KOVAČIČA
z Mosteca

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom, sodelavcem in znancem 
za izražena sožalja, darovano cvetje, sveče, denarno pomoč in za svete maše. Hvala zdravni
kom in osebju internega oddelka Bolnišnice Brežice ter zdravstvenega doma in patronažni 
sestri Božici Hrastovšek za zdravljenje. Posebno zahvalo smo dolžni zdravnici Mojci 
Savnik Iskra za obiske na domu in g. Tonetu Zorku za vso pomoč. Hvala govornikoma 
gospe Rezi Toporišič in g. Jožetu Zupančiču, MPZ Anton Kreč s Čateža ter g. patru 
Damijanu za lepo opravljen obred, Zvezi borcev NOB Dobova, Gasilskemu društvu Mostec 
in Društvu upokojencev Dobova-Kapele za spremstvo s prapori in denarno pomoč. Vsem, 
ki ste našega dragega pokojnika pospremili na njegovi zadnji poti in nam kakorkoli 
pomagali, ga obiskovali v času bolezni, pa vas nismo posebej imenovali, velika hvala.

Vsi njegovi

Časopis SavaGlas - časopis za širšo posavsko deželo izdaja Radio Brežice d.o.o., Trg izgnancev 12, 8250 Brežice
Odgovorna urednica: Lidia Zbašnik

Izhaja vsak drugi četrtek. Cena izvoda je 240 tolarjev - 1 EUR (preračunano po centralnem tečaju: 1 EUR = 239,640 SIT ).
Naslov uredništva: Trg izgnancev 12, 8250 Brežice - telefon: 07/49-91-250, telefax : 07/49-91-253 - Elektronska pošta: sava.glas@radio-brezice.si 

Vodja komerciale: Simona Gerjevič; telefon: 07/49-91-250 - Elektronska pošta: simona.gerjevic@radio-brezice.si 
Naroniški oddelek - telefon 01/58-80-276, elektronska pošta: narocnina@salomon.si 

Oblikovanje in računalniški prelom: Miloš Radosavljevič, Igor Tršelič - Tisk: SET d.d., Vevška c. 52, Ljubljana
Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo.

Število tiskanih izvodov: 5.000
Na podlagi Zakona o DDV ( Ur.List RS št. 89/98 ) sodi časopis med proizvode, za katere se obračunava DDV po stopnji 8,5%.



Šestnajsta
stran 16 SavaGlas, 26.4.2006

ujeli smo ...

VREHE

Afmmm
Nobena knjiga ni tako 

slaba, da ne bi bila za kaj 
koristna.

c=> PUnij
Knjige bi morale voditi k 

enemu od ciljev: modrost, 
sočutje, radost ali korist.

o Denham
Knjiga je prijatelj, ki nikdar 

ne razočara.
o Johnson

Knjiga je prijateljica duše.
Franco Lanza

Najboljša knjiga je 
najboljša družba.

o Chesterfield
Soba brez knjig je podobna 

telesu brez duše.
<=, Cicero

Knjiga je v celoti pot od 
zlega k dobremu, 

od krivice k pravici, od 
napačnega k resničnemu, 

od noči k dnevu.
o Hugo

Vsaka knjiga ima svojo 
usodo.
Latinski pregovor

Sevniški župan Kristijan Janc izroča spominsko darilo 
občinskemu svetniku in predsedniku KS Tržišče Jožetu Jenetu.

NAPOVED VREMENA 
ZA SLOVENIJO 
26. april 2006

Danes bo večinoma son
čno. Popoldne bodo posamez
ne plohe ali nevihte.

Jutri bo spremenljivo ob
lačno s krajevnimi plohami in 
nevihtami, ob morju jih ne bo. 
Na Primorskem bo zapihala 
šibka do zmerna burja.

Sobota

8/16 °C

Med odmorom, ki je bilo 
odrejeno med sojenjem, je 
bila naša novinarka, ki pokri
va delo sodišča, na hodniku 
deležna “učne ure”, ki jo je 
sponzoriral eden od ob
dolžencev. Ker je obdolženec 
govoril glasno, je tudi sod
nik slišal, da gre za “rajt 
šolo”.

Sodnik Žnidaršič, ki vse 
sliši, se bo prihodnji mesec 
udeležil t.i. kazenske šole. 
Lahko bi rekli, da gre tudi v 
tem primeru za eno vrsto “rajt 
šole”.

Ko sem bil še premier, mi 
nikoli niso izkazali take časti, 
da bi mi kar dvakrat igrali 
himno,” si je verjetno rekel 
LDS-ovski Anton Rop. Ko je 
na Malkovcu, kjer je bil Rop 
govornik, godba prvič zaigra
la himno, seje namreč izkaza
lo, da slavnostnega govornika 
še ni na prizorišču, zato so 
ponovili vajo.

Četrtek

.1

12/20 °C

Petek

» REKLA KAZALA « ž
Vozniki mislimo, da policisti najraje skrbijo za prometno 

varnost tako, da skriti ob cesti z radarjem lovijo prekrškarje 
in izstavljajo kazni. Pa ne bo držalo oziroma niso vsi poli
cisti takšni! Pred dnevi, ko se je ob 15. uri naredila kolona 
na mostu čez Savo v Sevnici in na državni cesti ob zaprtem 
železniškem prehodu, seje naenkrat v križišču pojavil policist 
brez signalne opreme in z usmerjanjem v hipu naredil red. 
Izgledalo je, da se je na lastno iniciativo (verjetno na poti 
domov) odločil za pomoč voznikom in s svojo gesto names
to običajnih kletvic izvabil na obraze voznikov hvaležne 
nasmeške.

Novinarke Bojana, Lidija in Branka iz Posavskega obzornika, 
Dolenjskega lista in Savaglasa so se na seji Občinskega sveta 
Krško znašle enako uniformirane. Seveda se pred tem niso 
dogovorile, kaj bodo oblekle, zato so se prisrčno nasmejale, 
ko so se ogledovale: "Zenske, a bomo pevski zborček, ali se 
ljudem zlažemo, da nas je oblekla ena politična stranka z zahte
vo po uravnoteženem poročanju ? ”

Podokničar v Šentjanžu
Turistično društvo Šentjanž in Turistična zveza Sevni
ca sta v Šentjanžu pripravila podoknico Nedeljskega. 
Podokničar France Pestotnik je tako že dvajsetič le
zel po lestvi, tokrat k Sandri Dermelj.

Podokničar je težkega spra
vila,” so komentirali krajani 
Šentjanža, ko so gledali Pesto- 
tnika, kako se spravlja po lestvi. 
Najprej so ga motile cokle, 
nato, ko je bil bos, so ga klini 
tiščali v noge. Seveda, ko pa se 
je spravljal tako dolgo, vmes pa 
je “oblajal” še vse mimoidoče 
pa zbijal šale na svoj in pred
vsem na tuj račun. Namesto 
slavljenke Sandre so mu naj
prej podtaknili nadomestno 
nevesto, za katero je ugotovil, 
daje prestara, in tudi lažna ne
vesta je ugotovila, da je pod
okničar že kar v letih.

V posameznih gostiteljih, ki 
so mu izrekali dobrodošlico, je

po prijaznem govoru podokni
čar takoj prepoznal kandidate 
za volitve, mikal gaje tudi hram 
in čeprav seje vse dogajalo pred 
cerkvijo, ga ni zanimal božji, 
temveč vinski hram, ki so ga 
na prizorišče postavili šentjan- 
ški vinogradniki. Podokničar 
se je razveselil svojega rojaka 
in sošolca šentjanškega župni
ka Janeza Cevca, ki je zaradi 
prireditve celo mašo prestavil.

Na prireditvi, ki so jo popest
rila domača društva, vključno z 
moško vokalno skupino Lira in 
žensko skupino Solzice iz Budne 
vasi,paharmnikarkaJožica Vid
marje nastopil tudi dolenjski an
sambel Pogum. N.C.C.

Kulturno športno in turistično društvo Blaž Jurko Razbor je 
zaradi (ne)objektivnih razlogov v letošnjem letu ostalo brez 
občinske dotacije. Na prireditvi na Razborju, kjer so pred
stavili knjigo o Razborju, pa je podžupan Stefan Teraž v ime
nu župana društvu podelil občinsko priznanje, Listino občine 
Sevnica. Razborski kulturniki so prepričani, da za slavo pride 
tudi denar.

Včasih je veljalo geslo: Knjiga išče kupce. Ob dnevu knjige je 
bilo v Sevnici ravno obratno, saj so kupci iskali knjige. 
Knjižnica je napovedovala, da bo na stojnici pred njo knjigar
na prodajala knjige, a knjigotržcev ob napovedanem času ni 
bilo. Kupci pa so kar čakali. In dočakali zamudnike.

mt
NIČ VEČ ANONIMNO
Uroš prihiti domov in ve
selo reče mami: “Mami, 
mami, prihranil sem denar 
za znamko.”
“Priden! Kako pa?”
“Tvoje anonimno pismo 
sem dal sosedi kar v roke.”

VZDRŽEVANJE
Lojze vpraša prijatelja: 
“Kakšna je razlika med 
žensko in avtomobilom?” 
“Hm, ne vem.”
“Praktično nobene ni. Bol
je kot je videti, dražje je 
vzdrževanje.”

VEČKRAT
Neka ženska seje z avtom 
zaletela v drug avto. Možak 
se zadere iz svojega avto
mobila: “Ali niste delali 
vozniškega izpita?” 

“Zagotovo večkrat kot vi!”

JAHANJE
Na steni v jahalni šoli je 
visel napis: “Ura jahanja s 
konjem: 1.000 SIT.
“Ura jahanja z učiteljem: 
2.000 SIT.”

OTROŠKA FOTO-AKCUA 
APRIL

vsak torek in četrtek1
PREDSTAVLJA:

JT/lTTt
ROŽMAN

Brežice, Lamutova 16

Tet.:07/49 90 260 
info&foto-rozman.si

2 PROFl-PORTRET VAŠEGA OTROKA

JTjTn za SAMO 599 sit! (13x18 cm)
s tu d 1 o
ROŽMAN

Bretice, umu»v is Fotografiramo od 10-18 h
Td.:07H9 90 260 ° J

www.foto-rozman.si
Ponudba velja samo lxna družino-Naredimo več 
posnetkov, ki vam jih predstavimo Se isti dan.


